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§  200  

Val av justerare 

Beslut 
Kommunsturelsen beslutar att utse Johanna Kvist (ej § 206) och Filip Wiljander (§ 206) att 
justera protokollet. 

 

- - - - - 
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§  201  

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 

Anmälningar KS, 2024-09-02 

Ärende 
Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll från 
KSSU den 20 augusti 2024 
KSMU den 20 augusti 2024 
KSAU den 27 augusti 2024 

 

Skriftväxling mellan Konkurrensverket och Nacka 
kommun i mål nr 3202-24 samt dom i 
Förvaltningsrätten i samma mål. 

 

Protokollsutdrag SOCN 2024-05-28 (§47) 
Boendeprognos 

 

Protokollsutdrag ÄLN 2024-06-19 (§40) 
Boendeprognos 

 

 

- - - - - 
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§  202 KFKS-2024-00001 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälda delegationsbeslut till protokollet.  

Delegationsbeslut, KS 2024-09-02 

Ärende 
Beslutsfattare Datum 

Delegationsbeslut Inleda upphandling 
Bokning- och bidragssystem 

Kultur- och fritidsdirektör 2024-06-14 

Upphandling av ramavtal för upprustning av 
parker och lekplatser 
KFKS 2024-00588 

Enhetschef 
Fastighetsenheten 

2024-06-11 

Yttrande över bygglovsremiss för nybyggnad 
av mast och teknikbod, Velamsund 14:1 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2024-06-17 

Delegationsbeslut IHP bostadsförvaltning Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2024-06-18 

Delegationsbeslut Arrendeavtal 
sjövattenvärme, neglinge 2_1 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2024-06-26 

Återrapportering av  delegationsbeslut 
kränkande behandling, trakasserier och  
sexuella trakasserier juni 2024 
KFKS 2024-00768 

Utbildningsstrateg, 
Välfärd skola 

2024-07-02 

Delegationsbeslut servitut för dränering och 
stödelement Kvarnholmen. 
KFKS 2007-908 

Projektchef  
Exploateringsenheten 

2024-06-03 

Delegationsbeslut servitut för allmänt 
ändamål Sicklaön 38_37 Kvarnholmen. 
KFKS 2007-908 

Projektchef  
Exploateringsenheten 

2024-06-03 

Delegationsbeslut servitut för 
dagvattenanläggning, byggnadsdelar och 
balkonger Kvarnholmen.  
KFKS 2007-908 

Projektchef  
Exploateringsenheten 

2024-06-03 

Delegationsbeslut servitut för 
dagvattenanläggning, byggnadsdelar och 
balkonger Sicklaön 38_38. 
KFKS 2007-908 

Projektchef  
Exploateringsenheten 

2024-06-03 

Delegationsbeslut servitut 
dagvattenanläggning, byggnadsdelar och 
balkonger Sicklaön 38_39. 
KFKS 2007-908 

Projektchef  
Exploateringsenheten 

2024-06-03 

Delegationsbeslut servitut 
dagvattenanläggning, byggnadsdelar och 

Projektchef  
Exploateringsenheten   

2024-06-03 
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balkonger Sicklaön 38_40 
KFKS 2007-908 
Delegationsbeslut servitut för 
dagvattenanläggning, byggnadsdelar och 
balkonger Sicklaön 38_41 
KFKS 2007-908 

Projektchef  
Exploateringsenheten 

2024-06-03 

Delegationsbeslut sicklaön 38_42 
KFKS 2007-908 

Projektchef  
Exploateringsenheten 

2024-06-03 

Delegationsbeslut stödmur. 
KFKS 2007-908 

Projektchef  
Exploateringsenheten 

2024-06-03 

Nedsättning av säkerhet allmänna 
anläggningar. 
KFKS 2015-803 

Projektchef  
Exploateringsenheten 

2024-06-25 

Delegationsbeslut att inte anmäla incident 
KFKS 2024-782 

Enhetschef Juridik- och 
kanslistaben 

2024-07-05 

Delegationsbeslut Yttrande till 
Skolinspektionen KFKS-2024-00719 
Sekretess 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2024-06-17 

Delegationsbeslut Arrendeavtal 
Sjövattenvärme, Solsidan 2_1 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2024-07-09 

Delegationsbeslut Avtal om arrende för 
Föreningen Sjöfararen på fastigheten 
Lännersta 10_1 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2024-07-09 

Avslagsbeslut att ta del av vissa uppgifter i 
allmänna handlingar 
KFKS-2024-00796 
Sekretess 

Enhetschef 
Juridik- och kanslistaben 

2024-07-31 

Avslagsbeslut att ta del av vissa uppgifter i 
allmänna handlingar 
KFKS-2024-00835 

Enhetschef 
Inköpsenheten 

2024-08-01 

Delegationsbeslut att anlita resurskonsult 
trafikplanerare till trafikenheten KFKS-
2024-00831 

Tf enhetschef 
Trafikenheten 

2024-07-25 

Delegationsbeslut avseende arrendeavtal 
med SVEAB inom Älta 9:27 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2024-07-08 

Förändring beslutattestanter Välfärd skola 
2024-08-05 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2024-08-05 

Förändring beslutattestanter Välfärd skola 
2024-08-07 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2024-08-07 

Delegationsbeslut arrendeavtal 
tidregleringsplatser Jarlabergsvägen 
20240808 

Projektchef  
Exploateringsenheten 

2024-08-09 

Förändring beslutattestanter Välfärd skola 
2024-08- 08 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2024-08-12 

Beslut att utfärda fullmakt att föra 
kommunens talan i domstol i mål gällande 
hyresfordran, KFKS-2024-00590 Stadsdirektören 2024-06-11 
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Avtal om nyttjanderätt för Nacka kommun 
på fastigheten Kil 1:48 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 2024-08-13 

Återkallande av del av överenskommelse om 
fastighetsreglering 

Exploateringsenheten 
Projektledare 2024-08-14 

Försäljning av bostadsrätt Diligensvägen 9, 
lgh 1001 

Enhetschef, 
fastighetsenheten 2024-08-19 

Försäljning av bostadsrätt Diligensvägen 9, 
lgh 1101 

Enhetschef, 
fastighetsenheten 2024-08-19 

Delegationsbeslut – Deltagande i 
konferensen Hållbar kommun 2024 
KFKS-2024-00867 

Kommunstyrelsens 
ordförande 2024-08-20 

Uppsägning av arrendeavtal för 
villkorsändring avseende sjövattenvärme 
KFKS-2024-00870 

Gruppchef 
fastighetsenheten 2024-08-21 

Upplåtelse av avtalsservitut inom 
kommunägda fastigheten Sicklaön 37:11 till 
förmån för Reningsverket 1 
KFKS-2024-00741 

Gruppchef 
fastighetsenheten 2024-06-19 

Fastighetsreglering berörande Älta 9:129 och 
Älta 10:1 
KFKS-2024-00789 

Markingenjör 
fastighetsenheten 2024-07-10 

Beslut att utfärda fullmakt att föra 
kommunens talan i domstol i mål gällande 
avhysning KFKS-2024-00748 Stadsdirektören 2024-08-19 
Beslut att utfärda fullmakt att föra 
kommunens talan i domstol i mål gällande 
hyresfordran KFKS-2024-00781 Stadsdirektören 2024-08-19 
Tilldelningsbeslut i upphandling av 
voteringssystem Kanslidirektör 2024-07-04 

Delegationsbeslut PUI KFKS-2024-00866 
Enhetschef 
fastighetsenheten 2024-08-26 

Förändring beslutattestanter Välfärd skola 
2024-08-26 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 2024-08-26 

 

- - - - - 
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§  203 KFKS-2024-00158 

Beslut om medlemskap i Kommuninvest 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att:  

1. Nacka kommun ska anta erbjudande om medlemskap i Kommuninvest Ekonomisk 
förening. 

2. Till Kommuninvest Ekonomisk förening inbetala 143 822 900 kronor, utgörande 
Nacka kommuns medlemsinsats i föreningen. 

3. Nacka kommun tecknar solidarisk borgen såsom för egen skuld (proprieborgen) 
för samtliga förpliktelser, som Kommuninvest i Sverige AB ingått eller kommer att 
ingå. 

4. Nacka kommun, i enlighet med vad som anges i stadgarna för Kommuninvest 
Ekonomisk förening, skall ingå som part i det regressavtal mellan medlemmarna, 
där deras inbördes ansvar för borgensåtagandet regleras. 

5. Nacka kommun ska ingå som part i det avtal där kommunen tillsammans med 
övriga medlemmar ansvarar för Kommuninvest i Sverige AB:s 
motpartsexponeringar avseende derivat. 

6. Bemyndiga tf ekonomi- och finansdirektör Jörn Karlsson och finanschef Maria 
Andersson att underteckna borgensförbindelse, avtal samt övriga i ärendet 
förekommande handlingar. 

7. Till ombud på föreningsstämma i Kommuninvest Ekonomisk förening utse Victor 
Kilén och Jörn Karlsson som ersättare. 

8. Kommunstyrelsen bemyndigas att vidta de åtgärder i övrigt som krävs med 
anledning av kommunens medlemskap i Kommuninvest Ekonomisk förening. 

9. Medge Kommuninvest i Sverige AB rätt att använda Nacka kommuns vapen 
(logga). 

10. Medlemsinsatsen finansieras av kommunens rörelsekapital. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun står inför en expansiv period. Enligt prognos om kommunens långsiktiga 
finansiella förutsättningar kommer upplåningen för kommunen och dotterbolagen från och 
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med sista juli 2024 och fram till och med år 2027 öka till omkring 4,8 miljarder kronor. 
Utöver detta kommer kommunens nuvarande lån att behöva omsättas.  

Nacka kommun föreslås att bli medlem i Kommuninvest för att kommunen ska få 
ytterligare en källa till finansiering. Det är viktigt att ha fler finansieringskällor. Kommunen 
har idag två primära finansieringskällor i form av egna obligations- och certifikatprogram. 
Att enbart ha egen upplåning innebär en högre risk att kommunen får svårt att låna vid 
oroliga tider. Dessutom erbjuder Kommuninvest oftast bättre lånevillkor.  

Ett medlemskap i Kommuninvest innebär att kommunen ingår en solidarisk borgen för 
Kommuninvest och deras lån. Risken att både en kommun som är medlem i 
Kommuninvest och Kommuninvest själva skulle fallera bedöms dock som mycket låg. 

Om Nacka kommun önskar bli medlem i Kommuninvest behöver kommunen först göra 
en intresseanmälan i enlighet med detta ärende. Sedan gör Kommuninvest en 
kommunbedömning. Efter detta förfarande kommer sedan ärendet tillbaka till 
kommunfullmäktige i Nacka för slutligt ställningstagande om medlemskap. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 augusti 2024 
Bilaga 1 Protokoll Kommuninvest 28 juni 2024 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade på förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott med följande 
ändringar: 

Punkten 6 ska vara: Bemyndiga tf ekonomi- och finansdirektör Jörn Karlsson och finanschef 
Maria Andersson att underteckna borgensförbindelse, avtal samt övriga i ärendet 
förekommande handlingar. 

Punkten 7 ska vara: Till ombud på föreningsstämma i Kommuninvest Ekonomisk förening 
utse Victor Kilén och Jörn Karlsson som ersättare. 

I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V) och Johanna Kvist (S). 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från kommunstyrelsens 
arbetsutskott med Johan Kroghs tilläggsyrkande, och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att det är positivt att kommunen nu blir medlem i Kommuninvest.  
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Vi har under lång tid ansett att det vore bra att vara med där och tror att det är positivt för 
kommunens möjlighet att i framtiden låna pengar till lägsta ränta, samtidigt som vi kan 
minska risker, minska på kommunens administrativa kostnader och kostnader för finansiell 
rating mm. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till att Nacka kommun ingår i Kommuninvest. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Miljöpartiet ser medlemskap i Kommuninvest som ytterligare en källa till finansiering, 
jämte de vi har idag. När frågan tidigare år varit uppe har det inte varit ekonomiskt 
fördelaktigt att låna via Kommuninvest och även om vi i detta ärende saknar en tydligt 
ekonomisk jämförelse som visar på för- respektive nackdelar så står vi bakom ansökan. Vid 
varje givet tillfälle får en bedömning framöver göras vad som är mest fördelaktigt 
ekonomiskt för kommunen. Att vi kunnat vara så tidigt ute med att ge ut gröna 
obligationer, efter ett förslag från Miljöpartiet för snart tio år sedan, gör också att vi kunnat 
utveckla det arbetet, något vi gärna ser fortsätter, som ett komplement till den gröna 
upplåning Kommunivest erbjuder. 

- - - - - 
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§  204 KFKS-2024-00846 

Revidering av Reglemente för medelsförvaltning, 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning 
samt bolagens ägardirektiv 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för 
medelsförvaltning enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 12 augusti 2024. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att samtliga av kommunens helägda bolags lånetak 
ska inkludera checkkrediten i enlighet med tjänsteskrivelsen den 12 augusti 2024. 

3. Kommunfullmäktige beslutar om Införanderegler inför bolagens upplåning i 
Kommuninvest i enlighet med tjänsteskrivelsen den 12 augusti 2024, vilket är 
gällande till den 31 mars 2025. 

4. Kommunfullmäktige fastställer för respektive bolag en borgensavgift på bolagets 
lån som bolaget upptar med hjälp av kommunal borgen enligt följande: 

a. För Nacka vatten och avfall AB en borgensavgift på 58 punkter (0,58 
procentenheter). 

b. För Nacka Energi AB en borgensavgift på 22 punkter (0,22 
procentenheter). 

c. För Nacka Energi Försäljning AB en borgensavgift på 22 punkter (0,22 
procentenheter) 

5. Kommunfullmäktige beslutar om att samtliga helägda bolags ägardirektiv revideras 
under avsnitt 13 Finansiering genom att meningen ”Investeringar kan finansieras 
med lån, vilket sker genom kommunen.” korrigeras till ”Investeringar kan 
finansieras med lån.” 

Beslut enligt punkt 1-5 ovan gäller under förutsättning att kommunfullmäktige även fattar 
beslut om ärendet Medlemskap i Kommuninvest samt beslutar om ärendet Borgenstak och 
rätten att teckna borgensförbindelser för kommunens helägda bolag  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommunfullmäktige 
beslutar enligt punkt 1 ovan, följande.   

1. Kommunstyrelsen antar föreslagen revidering av Kommunstyrelsens bestämmelser 
för medelsförvaltning enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen den 12 augusti 2024.  
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2. Kommunstyrelsen beslutar om tillfälligt avsteg från skuldportföljens risklimiter för 
att möjliggöra kort upplåning för bolagens räkning under en övergångstid fram till 
och med 30 juni 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om ett medlemskap i Kommuninvest, 
se ärende Beslut om medlemskap i Kommuninvest (KFKS 2024-00158) revideras 
kommunens finansiella styrdokument, Reglemente för medelsförvaltningen och 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning. Det innebär bland annat att 
Kommuninvest läggs till som finansieringskälla. Vidare föreslås att bolagen inte längre lånar 
hos kommunen, vilket innebär att den kommunkoncerngemensamma skuldportföljen ska 
avvecklas successivt i takt med obligationsförfallen. Övergångsregler gäller till dess den 
kommunkoncerngemensamma skuldportföljen helt är avvecklad. 

Kommunen och bolagen ansvarar nu själva för sin egen medelsförvaltning och dess 
riskhantering, vilket bland annat innebär egna upplåningar, placeringar (under förutsättning 
att det finns överskottslikviditet i hela kommunkoncernen) och i stor utsträckning sin egen 
likviditetshantering. Bolagens styrelse ska ta fram en finanspolicy, baserad på kommunens 
styrdokument och som ska vara godkänd av Nacka kommunens ekonomi- och 
finansdirektör. Kommunens finansfunktion arbetar dock fortsättningsvis utifrån ett 
koncernperspektiv vad gäller likviditetshanteringen för att bland annat få en överblick över 
vilket likviditetsbehov koncernen har som helhet. Bolagen ska bistå kommunen med 
uppgifter om likviditetsprognos och finansieringsbehov.  

För att bolagen ska kunna låna direkt i Kommuninvest krävs också att ägardirektiven för 
kommunens samtliga helägda bolag revideras, då nuvarande ägardirektiv anger att 
upplåning ska ske hos kommunen, därtill krävs en kommunal borgen. Bolagen betalar en 
borgensavgift, vilken beslutas av kommunfullmäktige. I ärendet Borgenstak och rätten att 
teckna borgensförbindelse KFKS 2024-00847 föreslås borgenstak för borgensåtaganden 
med fördelning mellan bolagen och vilka som har rätt att teckna dessa. 

Bolagen ska skyndsamt påbörja sin upplåning hos Kommuninvest, men Införanderegler 
föreslås, vilket medför att bolagen fram till och med den 31 mars 2025, kan göra en 
upplåning hos kommunen. Kommunen kan under denna tid göra en kort upplåning för 
bolagens räkning. Nacka kommuns ekonomi- och finansdirektör godkänner denna 
upplåning och utlåning till bolagen. Dessa införanderegler påverkar dock de av 
kommunstyrelsen beslutade risklimiterna (begränsningar). Tillfälligt avsteg från 
skuldportföljens risklimiter krävs således fram till och med den 30 juni 2025 för att 
möjliggöra att kommunen kan göra en kort upplåning för bolagens räkning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 augusti 2024 
Bilaga 1. Reglemente för medelsförvaltning, med spårning av föreslagna justeringar 
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Bilaga 2. Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, med spårning av 
föreslagna justeringar 
Bilaga 3. Reglemente för medelsförvaltning, utan spårning  
Bilaga 4. Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, utan spårning 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och konstaterade att kommunstyrelsen beslutat i enlighet 
med det. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan konstaterar att den borgensavgift som föreslås införas på de lån som de 
kommunala bolagen tar med kommunen är lika hög som det nuvarande räntepåslaget som 
bolagen betalar till kommunen. Vi ställer oss frågande till om den föreslagna 
borgensavgiften är skälig. Vi hade gärna sett att det fanns med beräkningar och motivering 
i underlaget för att kunna ta närmare ställning till det. Det hade också varit bra att ha med 
hur vi i Nacka ligger till i förhållande till andra kommuner som har borgensavgifter eller 
räntepåslag för sina kommunala bolag. Vi anser likt EU-kommissionen att det är viktigt att 
se till att avgiften inte blir så hög att det är att betrakta som en otillåten värdeöverföring 
från bolagen till kommunen. Borgensavgiften för exempelvis Nacka Vatten och Avfall blir 
med nuvarande lån ca 8,7 miljoner per år. NVOA är ett VA bolag, vilket skiljer sig från 
andra bolag, bolaget har enligt lag rätt att ta ut avgifter som täcker de löpande kostnaderna. 
Det liknar en kommun som har beskattningsrätt, bolaget borde ha låg risk då det precis 
som en kommun i princip inte kan gå i konkurs. Det är vattentjänstlagen som gäller, och 
bolaget får inte ta ut mer i avgift än som behövs, man får i princip inte göra vinst och kan 
inte bygga upp kapital på samma sätt som andra företag. Vi frågar oss också hur det är med 
andra borgen som vi i kommunen ställer ut för till exempel skolor, om de också omfattas 
av en borgensavgift. 

- - - - - 
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§  205 KFKS-2024-00847 

Borgenstak och rätten att teckna borgensförbindelser 
för kommunens helägda bolag 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige fastställer borgenstak för borgensåtaganden till totalt 2 640,0 
miljoner kronor med fördelning mellan kommunens helägda bolag i enlighet med 
tjänsteskrivelsen den 12 augusti 2024. 

Beslut enligt punkt 1 ovan gäller under förutsättning att kommunfullmäktige även fattar 
beslut om ärendet Medlemskap i Kommuninvest samt beslutar om ärendet Revidering av 
Reglemente för medelsförvaltning, Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning 
samt av samtliga helägda bolags ägardirektiv. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommunfullmäktige 
beslutar enligt punkt 1 ovan, följande.   

2. Kommunstyrelsen beslutar att stadsdirektör Victor Kilén, ekonomi-och 
finansdirektör Christer Lindberg, biträdande ekonomi-och finansdirektör Jörn 
Karlsson, finanschef Maria Andersson och enhetschef för redovisningsenheten Pia 
Nordeman, två i förening, att på kommunens vägnar utfärda skuld- och 
borgensförbindelser under av fullmäktige beslutade borgenstak per respektive 
bolag. 

Sammanfattning av ärendet 
Som medlem i Kommuninvest möjliggör det för kommunens helägda bolag att göra sin 
upplåning direkt från Kommuninvest med hjälp av en kommunalborgen. Nacka kommun 
behöver då besluta om borgenstak för respektive bolag samt vilka som tecknar skuld- och 
borgensförbindelser 

Borgenstak för Nacka kommuns helägda bolag 

Bolag 
 
Belopp i mnkr 

Upplåning 
per 31 juli 2024 

(via kommunen) 

Borgenstak 

Nacka Stadshus AB 93,0 0,0 
Nacka vatten och avfall AB 1 450,0 1 890,0 
Nacka Energi AB 175,0 600,0 
Nacka Energi Försäljning AB 25,0 150,0 
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TOTALT 1 743,0 2 640,0 
Borgenstaket för Nacka vatten och avfall AB utgår från den förväntade upplåningen per 31 
december 2025 enligt beräkningar i Ramärende-Utgångpunkter för nämndernas och 
bolagens förslag till mål och budget 2025–2027. Borgenstaket för Nacka Energi AB och 
Nacka Energi Försäljnings AB ligger något över beloppet i Ramärendet med anledning av 
den omorganisation som genomförts och eventuellt köp av ett bolag. 

Utfärda skuld och borgensförbindelser 

Följande föreslås att, två i förening, på kommunens vägnar utfärda skuld och 
borgensförbindelser: 

Victor Kilén, stadsdirektör 
Christer Lindberg, ekonomi- och finansdirektör 
Jörn Karlsson, biträdande ekonomi- och finansdirektör  
Maria Andersson finanschef och  
Pia Nordeman, enhetschef för redovisningsenheten 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 augusti 2024 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och konstaterade att kommunstyrelsen beslutat i enlighet 
med det. 

- - - - - 
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§  206 KFKS-2024-00845 

Kommunal borgen Idunstiftelsen för Waldorfpedagogik 
(Idunskolan) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

Kommunfullmäktige beslutar bifalla Idunstiftelsen för Waldorfpedagogiks begäran om 
kommunal borgen om 5 miljoner kronor. Borgensåtagande är begränsat till att gälla i tio år 
och lånet ska amorteras på maximalt tio år. Nedskrivning av borgensåtagande ska ske i takt 
med att lånebeloppet amorteras. Idunstiftelsen ska också lämna en säkerhet till kommunen. 

Sammanfattning av ärendet 
Idunstiftelsen för Waldorfpedagogik (Idunskolan), organisationsnummer 802478-2230, har 
inkommit med en ansökan om kommunal borgen. Idunstiftelsen har sedan tidigare vid 
flera tillfällen fått kommunal borgen och vid senaste årsskiftet var kommunens 
borgensåtagande 12 654 049 kronor. Idunstiftelsen söker nu en utökad borgen på 5,0 
miljoner kronor för att renovera och bygga ut skolmatsalen. 

Idunskolan är byggd för cirka 300 elever med en klass per årskull från förskoleklass upp till 
årskurs nio. Förskoleverksamheten har avvecklats under 2023. Kommunens 
befolkningsprognos visar att antalet barn i åldern 6–15 år inte kommer att öka fram till och 
med 2030, vilket innebär att kommunen totalt sett inte har något behov av fler skolplatser 
de närmsta åren. Enligt uppgifter från Idunskolan är det preliminära elevantalet inför 
höstterminen 2024, 226 elever. Av dessa kommer 92 elever från Nacka. Av det totala 
elevantalet är således mer än hälften från andra kommuner än Nacka. 

Av de borgensåtagande som kommunen hade vid årsskiftet, 29,3 miljoner kronor, är 
Idunstiftelsen för Waldorfpedagogik den klart största, ca 43 procent. Kommunen har redan 
idag ett stort åtagande i Idunstiftelsen för Waldorfpedagogik, där samtliga lån i stiftelsen, ca 
12 miljoner kronor, har kommunal borgen. En utökning med 5 miljoner kronor innebär att 
andelen skulle öka till ca 50 procent. Det innebär också att kommunen står med 100 
procents risk för samtliga Idunstiftelsens lån. 

En genomgång av Idunstiftelsen för Waldorfpedagogiks årsredovisningar visar att ekonomi 
är god och bedömningen är att Idunstiftelsen kommer att klara av ränta och amorteringar 
på en utökad låneskuld på 5,0 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 13 augusti 2024 
Bilaga. Ansökan kommunal borgen 
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Bilaga Stadgar 
Bilaga Försäkringsbrev 
Bilaga Årsredovisning 2021 
Bilaga Årsredovisning 2022 
Bilaga Årsredovisning 2023 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och konstaterade att kommunstyrelsen beslutat i enlighet 
med det. 

Noteras till protokollet att Johan Krogh (C) och Emma Eide (C) inte deltar i 
överläggningar eller beslut på grund av jäv. 

- - - - - 
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§  207 KFKS-2024-00843 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att samtliga partier som fick 
kommunalt partistöd i Nacka för år 2023 har redovisat användningen och kan erhålla 
partistöd för 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2023 har redovisat hur partistödet har 
använts. Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 augusti 2024 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och konstaterade att kommunstyrelsen beslutat i enlighet 
med det. 

- - - - - 
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§  208 KFKS-2024-00294 

Lokala ordningsföreskrifter – tillägg om lustgas med 
mera 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  

Kommunfullmäktige antar föreslagna tillägg till de lokala ordningsföreskrifterna enligt 
bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 13 augusti 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
I ett politikerinitiativ av L, M, KD och C har det föreslagits att ett förbud mot användning 
av lustgas på offentlig plats ska föras in i de lokala ordningsföreskrifterna. Det är ett 
växande problem i samhället att lustgas används i berusningssyfte. På nationell nivå har en 
utredning, på regeringens uppdrag, lämnat förslag på bland annat att det blir förbjudet att 
sälja lustgas till någon under 18 år och att den i övrigt bara får säljas i begränsade mängder 
eller för användning i näringsverksamhet. Förutom hälsofara och nedskräpning kan 
brukande av lustgas i berusningssyfte även orsaka ordningsstörningar, särskilt på offentliga 
platser där många rör sig. Av den anledningen finns det skäl till att införa förbud mot 
brukande av lustgas i berusningssyfte på vissa offentliga platser i kommunen. Bedömningen 
är att lämpliga platser för ett förbud är, förutom samma platser där det idag råder förbud 
mot förtäring av alkohol, framför allt vissa större centrumområden, även skol- och 
förskolegårdar och lekplatser på offentliga platser.  

Det har i samband med utredningen om förbud mot lustgas i de lokala 
ordningsföreskrifterna även uppmärksammats att det finns behov av ytterligare undantag 
till föreskriften om att hundar ska hållas kopplade. Anledningen till detta är att kommunen 
ska kunna använda hundar för att till exempel valla bort gäss som lämnar träck efter sig på 
vissa offentliga platser. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 13 augusti 2024 
Bilaga 1 Förslag till tillägg till de lokala ordningsföreskrifterna. 
Bilaga 2 Beslut natur- och trafiknämnden den 18 juni 2024 § 106 
Bilaga 3 Beslut från Länsstyrelsen i Södermanlands län 
Bilaga 4 Beslut från Länsstyrelsen i Gävleborg 
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Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott. I yrkandet 
instämde Mikael Carlsson (NL), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD) Desha 
Svenneborg (MP) och Peter Zethraeus (M). 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott. och att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Det är viktigt att när vi fattar denna typ av beslut som innebär ett förbud, att vi inte stannar 
där. Att motverka att unga inte brukar lustgas, alkohol, droger, tobak eller doping handlar 
till stor del om att ha ett bra förebyggande arbete. Satsningar på fritidsgårdarna, Polarna 
och SSPF är bara några exempel på verksamheter som är viktiga för att jobba förebyggande 
mot användning av lustgas, droger, alkohol, narkotika, tobak och doping. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att de förändringar som görs i ordningsstadgan är bra och att 
kommunen på detta sätt försöker komma åt problemet med unga personer som utsätter sig 
själva för risk genom att missbruka lustgas. Det är viktigt att se detta som en åtgärd utifrån 
de verktyg som står till kommunens förfogande. Vi välkomnar en översyn och utvärdering 
kring de platser som nu föreslås förbud och välkomnar en översyn även över platser där 
det inte skall vara tillåtet att förtära alkohol. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
I väntan på lagstiftning kring lustgas ser Miljöpartiet detta som ett verktyg kommunen har 
att arbeta mot ungas brukande av lustgas som berusningsmedel. När ordningsföreskrifterna 
nu uppdateras med platser för förbud av lustgas ser vi också ett behov av att göra en 
bredare översyn för att se om fler uppdateringar behövs, sett till både substanser och 
platser, så att det är lika regler i hela kommunen. 

- - - - - 
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§  209 KFKS-2024-00394 

Motion – Utred behov av ytterligare en fritidsgård i 
området Saltsjöqvarn, Finnboda, Finnberget och 
Kvarnholmen 
Inkom den 18 mars 2024 av Konstantions Irina och Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som till stor del uppfyller 
intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska utreda behovet av ytterligare en fritidsgård för barn 
i åldrarna 9 – 19 år i området Kvarnholmen, Finnberget, Finnboda och Saltsjöqvarn. 

Motionen har behandlats på fritidsnämndens sammanträde den 12 juni 2024. 

I nuläget pågår en utredning avseende fritidsgårdarnas kapacitet i Nacka kommun där de 
aktuella områdena innefattas.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 6 augusti 2024 
Bilaga 1 – Motionen  
Bilaga 2 – Protokollsutdrag från fritidsnämndens sammanträde den 12 juni 2024 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till 
förslagen i motionen. 

Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns två förslag till beslut, bifall till motionen samt bifall 
till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott. Ordförande ställde förslagen mot 
varandra och fann att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Reservationer 
Mikael Carlsson (NL) reserverar sig mot beslutet och lät anteckna följande: 
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Nackalistan tycker det är viktigt att fritidsgårdarna växer i samklang med den ökade 
befolkningen och att det behövs en fritidsgård i området, Saltsjöqvarn, Finnboda, 
Finnberget och Kvarnholmen. Vi tycker också att det är viktigt att fånga upp de barn som 
idag inte kan gå på fritidsgårdarna bar, mellan 9–12 år. Vi tycker att kommunen både här 
och i andra kommundelar måste arbeta aktivt för att fånga upp denna åldersgrupp som idag 
är för gamla för att gå på fritids och för unga för fritidsgårdar. Vi tror att fritidsgårdar som 
även riktar sig mot denna åldersgrupp kan spela en viktig roll i det förebyggande arbetet 
och fånga upp barn som annars riskerar att hamna fel i samhället. 

Protokollsanteckning 
Stefan Hult lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Fritidsgårdarna i Nacka utgör en viktig del i de olika kommundelarna. Att ha en trygg plats 
att vara på och kunna ha en fritidsaktivitet är otroligt viktigt ur flera aspekter, inte minst det 
brottsförebyggande. Även vi socialdemokrater vill se fler fritidsgårdar på fler platser i 
kommunen så att fler ungdomar skall kunna ha nära till en fritidsgård. Närheten till 
fritidsgården är avgörande för möjligheten att besöka fritidsgården och ta del av 
verksamheten. Nackalistan föreslår även en sänkning av åldern för att besöka fritidsgårdar, 
vi socialdemokrater instämmer även i att åldern 9–13 år är en åldersgrupp som idag riskerar 
falla mellan stolarna gällande fritidsverksamheter om de ej går på fritids i skolan. Därmed 
behövs ökade satsningar för fritidsverksamheter riktade till den åldersgruppen. Svaret på 
motionen hänvisar till den kapacitetsutredning som nu pågår. Vi ser fram emot en väl 
genomförd kapacitetsutredning och att Nacka och nackaborna får ökade möjligheter till 
idrott och fritid. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till Nackalistans motion. Möjligheten till en meningsfull fritid 
börjar i allt högre grad bli en ekonomisk fråga. Det är inte alla unga som har meningsfulla 
aktiviteter på sin fritid och familjens ekonomi är för alldeles för många den faktor som 
avgör om man som ung ingår i en förening, idrottar eller får utöva andra fritidsintressen. 
Fritidsgårdar är ofta gratis och har ledarledda organiserade aktiviteter som unga kan besöka 
med sina kompisar. Barn har även enligt barnkonventionen rätt till att bestämma över sin 
fritid och rätt till en meningsfull fritid. Nacka kommun borde därför se över behovet av 
fritidsgård på Kvarnholmen, Finnberget, Finnboda och Saltsjöqvarn precis som motionen 
förslår och även då se över om det finns behov av en fritidsgård för yngre barn från 9år. 

- - - - - 
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§  210 KFKS-2023-01290 

Motion – Inför analyser av klimatkonsekvenser i 
kommunens beslutsunderlag 
Inkom den 11 december 2023 av Alena Jukic m fl (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  

Kommunfullmäktige noterar att kommunen idag arbetar i linje med förslaget i motionen att 
framhäva konsekvenser för klimatet i samtliga beslutsunderlag men föreslår att: 

- I samband med antagande av nytt miljö- och klimatprogram inkludera rubriker för 
klimat och miljö i alla tjänsteskrivelser där det finns relevans och där ärendena 
berörs av definierade inriktnings- och effektmål. 

- Ta fram dokumenterad vägledning och guidelines för att underlätta 
sammanfattningen av de klimatrelaterade konsekvenserna i tjänsteskrivelserna. 

- Åtgärden att inkludera rubriker för klimat och miljö i tjänsteskrivelserna ska vara 
tidsbegränsad och ska utvärderas efter ett år. 

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska besluta att det i alla beslutsunderlag till 
nämnder, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige ska finnas med ett avsnitt med 
rubriken ”Konsekvenser för klimat” under vilket dessa konsekvenser ska redogöras.  

De stärkta klimat- och miljöambitionerna i Nacka utvecklas nu i ett nytt klimat- och 
miljöprogram. När klimat- och miljöprogrammet är beslutat i kommunfullmäktige kan det 
utredas på vilket sätt klimat- och miljökonsekvenser på ett tydligare sätt kan redovisas i 
kommunens beslut. Då behöver även metodik och kompetens för analys av beslutens 
klimat- och miljöpåverkan utvecklas.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 6 augusti 2024 
Bilaga 1. Motion – Inför analyser av klimatkonsekvenser i kommunens beslutsunderlag 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott.  
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I yrkandet instämde Johan Krogh (C), Henrik Unosson (S), Mikael Carlsson (NL) och 
Desha Svenneborg (MP) 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, och fann att kommunstyrelsen beslutat i 
enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Svaret i tjänsteskrivelsen på motionen väckte visst hopp om att vår avsikt med motion, att 
belysa alla klimataspekter i alla ärenden är på väg att genomföras. Vi ser redan nu att ett 
flertal ärendet tar upp klimatfrågan och redogör för växthusgaseffekter av ärendet på ett 
bra sätt. Alliansens yrkanden förbättrar tjänsteskrivelsen ytterligare med att informationen 
om klimateffekter samlas under en rubrik som vår motion handlar om. Att det ska provas 
under ett år är rimligt och vi föreställer oss att det kommer bli så pass bra att det bara 
behöver vara mindre justeringar av arbetssättet för att optimera resultatet. 

Vi ser positivt på att det nya miljö och klimatprogrammet integreras i beskrivningen av 
miljö och klimateffekter och att de ska tas fram dokumenterade vägledning och riktlinjer 
för att sammanfatta konsekvenser för klimat och miljö. 

Därmed kan vi vara nöjda. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Att lyfta besluts påverkan för framtiden är väldigt viktigt för att synliggöra behovet av 
omställning. Miljöpartiet har i en motion för flera år sedan föreslagit en utveckling av 
tjänsteskrivelsernas nuvarande analys om "konsekvenser för barn” till att även innefatta 
konsekvenser för framtidens barn, i linje med generationsmålet. Det är utmärkt att detta nu 
införs och att det genom styrets yrkande tydliggörs vad som förväntas och åsyftas. 

- - - - - 
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§  211 KFKS-2023-00281 

Motion – Inrätta en fritidsbank i Nacka (S) 
 
Ärendet utgick från dagens sammanträde.  

 

- - - - - 
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§  212 KFKS-2024-00125 

Motion – Nacka behöver ett granskande klimatråd  
 

Ärendet utgick från dagens sammanträde.  

 

- - - - - 



 
32 (79) 

 2024-09-02 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  213 KFKS-2024-00393 

Motion – En bättre finansieringsmodell för skolorna 
Inkom den 18 mars 2024 av Andreas Andersson, Johanna Kvist m fl (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen eftersom förslaget 
skulle innebära en detaljstyrning av hur fristående skolor ska använda bidraget, i form av 
grundbelopp, som inte är förenligt med skollagen och även skulle strida mot kommunens 
styrprincip om konkurrensneutralitet om det endast omfattade de kommunala skolorna.  

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna från Socialdemokraterna föreslår att utbildningsnämnden ska ges i uppdrag 
att ta fram ett förslag på en uppdelad skolcheckmodell, för att säkerställa att alla skolor och 
elever får jämlika resurser. Förslaget är en finansieringsmodell där skolchecken delas upp i 
flera delar, olika checkar, i syfte att säkerställa att den del som går till pedagogisk 
verksamhet inte påverkas av omständigheter så som en hög lokalhyra eller att rektorn på 
skolan har en hög lön.  

Skollagen reglerar hemkommunens skyldighet att lämna bidrag till fristående 
skolhuvudmän i form av ett grundbelopp och i vissa fall ett tilläggsbelopp. Vilka kostnader 
som ska ingå och grunderna för beräkning anges också. Det är inte förenligt med skollagen 
att en kommun skulle detaljstyra eller villkora bidraget med att det ska användas på ett visst 
sätt eller till ett visst ändamål varför motionen bör avslås. Det skulle strida mot 
kommunens styrprincip om konkurrensneutralitet om det bara omfattade de kommunala 
skolorna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 19 juni 2024 
Bilaga 1 Motion - En bättre finansieringsmodell för skolorna (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag UBN 2024-06-19 § 37 (UBN-2024-00109) 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade i första hand att ärendet återremitteras till utbildningsnämnden 
för att motionens förslag relaterat till Nackas kommunala skolor ska behandlas. I andra 
hand yrkade Johanna Kvist (S) bifall till motionen. I yrkandet instämde Tomas Ottosson 
(V). Desha Svenneborg (MP) och Mikael Carlsson (NL) instämde i återremissyrkandet. 

Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott samt 
avslag på återremissyrkandet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott samt förslagen från Johanna Kvist (S), i första hand 
återremiss och i andra hand bifall till motionen.  

Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit återremissen. Därefter ställde ordförande förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott mot förslaget från Johanna Kvist (S) och fann att 
kommunstyrelsen bifallit förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Reservationer 
Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S) och Gunneli Nyman Gräff (S) reserverar sig 
mot beslutet och lät anteckna följande: 
Vi har i denna motion föreslagit att man bör ta fram ett förslag på hur en alternativ 
resursfördelningsmodell för skolorna ska utformas baserat på att delar av kostnader lyfts ut 
ur skolchecken, exempelvis lokalkostnader, administrationskostnader och liknande. Detta 
vore ett bra sätt att säkerställa att eleverna får mer jämlika förutsättningar där exempelvis 
sjöutsikt inte ska ta i anspråk viktiga resurser från undervisningen. Det möjliggör även att 
mer meriterade rektorer, med högre lön, kan arbeta i skolor med större behov utan att 
dessa får mindre pengar över till annat.  

I praktiken innebär detta, såsom skollagen är utformad, att man lyfter ut dessa kostnader 
för kommunala skolor och ersätter de fristående enheterna med en motsvarande schablon 
per elev. Det är således neutralt mellan huvudmän, men ökar jämlikheten mellan de 
kommunala skolorna. Tyvärr har utbildningsenheten valt att helt bortse från detta och 
istället för att utreda förslaget i sak har de bara konstaterat att detta inte är möjligt för 
fristående skolor. Detta var inte heller avsikten i förslaget.  

Vi yrkade under sammanträdet återremiss på motionen för att få förslaget utrett i sak och 
vad en sådan förändring skulle innebära för kommunen. Tyvärr är den moderatledda 
minoriteten inte intresserade av att titta vidare på detta och röstade emot förslaget. Vi 
kommer fortsätta jobba för att alla elever ska få rätt förutsättningar för sina studier. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan anser att Socialdemokraternas motion ligger nära våra egna förslag. Vi delar 
inte utbildningsnämndens åsikt om att “ge utbildningsnämnden i uppdrag att ta fram ett 
förslag på en uppdelad skolcheckmodell, för att säkerställa att alla skolor och elever får 
jämlika resurser” går emot skollagen. Men vi vill att detta utreds mer innan vi är redo att 
bifalla ett sådant beslut. Vi stödjer Socialdemokraternas yrkande på återremiss för att utreda 
om denna nya finansieringsmodell går att tillämpa på de kommunala skolorna. 
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Det finns ett behov av att tydliggöra hur stor del av skolchecken som faktiskt går till 
utbildning och hur mycket som går till exempelvis administration och hyra. Det kan visa sig 
att det är möjligt att uppnå med de ersättningar som skollag och skolförordning nämner: 
grundbelopp, tilläggsbelopp, särskild ersättning för lokalkostnader samt strukturbelopp. 
Därför är det angeläget att utbildningsnämnden utreder vilka möjligheter som finns för att 
sedan ta fram ett förslag. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Nackalistan anser att Socialdemokraternas motion ligger nära våra egna förslag. Vi delar 
inte utbildningsnämndens åsikt om att “ge utbildningsnämnden i uppdrag att ta fram ett 
förslag på en uppdelad skolcheckmodell, för att säkerställa att alla skolor och elever får 
jämlika resurser” går emot skollagen. Men vi vill att detta utreds mer innan vi är redo att 
bifalla ett sådant beslut. Vi stödjer Socialdemokraternas yrkande på återremiss för att utreda 
om denna nya finansieringsmodell går att tillämpa på de kommunala skolorna. 

Det finns ett behov av att tydliggöra hur stor del av skolchecken som faktiskt går till 
utbildning och hur mycket som går till exempelvis administration och hyra. Det kan visa sig 
att det är möjligt att uppnå med de ersättningar som skollag och skolförordning nämner: 
grundbelopp, tilläggsbelopp, särskild ersättning för lokalkostnader samt strukturbelopp. 
Därför är det angeläget att utbildningsnämnden utreder vilka möjligheter som finns för att 
sedan ta fram ett förslag. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Miljöpartiet har länge föreslagit att hyrorna bryts loss ur skolchecken och finansieras 
centralt, i likhet med vad som sker i flertalet andra kommuner och på ett 
konkurrensneutralt sätt. Detta för att öka skolornas förutsättningar att 
kommunövergripande bedriva en jämlik pedagogisk verksamhet. Problemet med höga 
hyror och att varje investering i fastigheten som görs drabbar skolorna som hyresgäster - 
där barnen är med och betalar vare sig det är solceller, ommålning av kapprum, ny lekplats 
eller energisnålare fönster genom att investeringen läggs på hyran - blir än mer påtagligt 
idag i en redan pressad situation för skolorna. Miljöpartiet instämmer med 
Socialdemokraternas intention och delar problembilden av det nuvarande systemet, men 
tror att deras förslag om en skolcheck uppdelad i flera olika delar riskerar att bli ett 
administrativt tungt system. För oss bör alltså fokus ligga på hyrorna, men framförallt är 
det viktigt att underlaget kompletteras med en rättvisande utredning. Eftersom det finns ett 
stort antal kommuner som arbetar på olika sätt som inte alls berörs i svaret, så tycker vi att 
det finns god anledning att komplettera ärendet, varför vi instämde i återremissen. 

- - - - - 
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§  214 KFKS-2019-00425 

Reviderat inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Henriksdalsbacken, del av fastigheten Sicklaön 37:11 
Tilldelningsbeslut markanvisningstävling med klimatprofil, markanvisningsavtal med tävlingsvinnare, 
tilläggsavtal till markanvisningsavtal med SKB, samt utökad budget för detaljplanearbete 

Beslut 
Kommunstyrelsens fattar följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen utser Klövern AB till vinnare av markanvisningstävlingen med 
klimatprofil för stadsbyggnadsprojektet Henriksdalsbacken. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget markanvisningsavtal med Klövern 
AB för del av fastigheten Sicklaön 37:11 inom stadsbyggnadsprojekt 
Henriksdalsbacken, enligt bilaga 4 till detta ärende. 

3. Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget tilläggsavtal till markanvisningsavtal 
med Stockholms Kooperativa Bostadsförening för del av fastigheten Sicklaön 37:11 
inom stadsbyggnadsprojekt Henriksdalsbacken, enligt bilaga 5 till detta ärende. 

4. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Henriksdalsbacken 
med -13 miljoner kronor (netto), fördelat på -13 miljoner kronor i utgifter och 0 
kronor i inkomster, för att slutföra detaljplanearbetet och arbete med 
byggherrekonsult och markanvisning. Medel för systemhandling för allmänna 
anläggningar får stadsutvecklingsdirektören återkomma med i samband med 
granskning av detaljplanen. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett förslag till reviderat inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojektet Henriksdalsbacken har 
tagits fram. Det reviderade inriktningsbeslutet omfattar en redogörelse av 
markanvisningsförfarandet för den genomförda markanvisningen med klimatprofil, förslag 
på vinnare, ett markanvisningsavtal med den föreslagna tävlingsvinnaren, ett tilläggsavtal till 
befintligt markanvisningsavtal med SKB samt begäran om utökad budget för 
detaljplanearbetet. 

Projektets huvudsakliga mål är att tillskapa cirka 400 nya bostäder och en förskola. 
Projektet ska även skapa nya och förbättrade kopplingar till befintliga natur- och 
vattenområden och utveckla vändslingan vid Henriksdalsberget till ett offentligt torg som 
aktiveras genom lokaler i intilliggande kvarters bottenplan. En utredning av möjligheten att 
bygga en gång och cykelbro mellan Henriksdalsberget och Sickla har initierats inom 
projektet Henriksdalsbacken och föreslås nu fortsätta inom ramen för ett eget 
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stadsbyggnadsprojekt, ”Gång- och cykelbro från Henriksdalsberget till Sickla” för vilket ett 
inriktningsbeslut skrivs upp till samma nämndtillfälle som det här ärendet. 

Under första halvan av 2024 genomfördes en markanvisningstävling med klimatprofil 
enligt beslut den 4 mars 2024. Målet med tävlingen var att skynda på klimatomställningen 
genom att stimulera byggbranschen att utveckla framtidens hållbara lösningar. Inkomna 
anbud har jämförts med beräknade klimatavtryck från byggnadens hela livscykel. Anbuden 
har även redovisat koncept för mobilitetslösningar. Bilagt till tjänsteskrivelsen finns 
tävlingsinbjudan, sammanfattad utvärdering, den föreslagna vinnarens anbudsblankett samt 
förslag till markanvisningsavtal med tävlingsvinnaren. 

Tilläggsavtalet till markanvisningsavtalet med Stockholms Kooperativa Bostadsförening 
(SKB) syftar i huvudsak till att precisera vilket markområde som ska omfattas av deras 
markanvisning då det tidigare var ospecificerat, se kartbilaga till tilläggsavtalet, bilaga 5 till 
tjänsteskrivelsen. 

Utökad budget begärs om -20,3 miljoner kronor för att ta fram systemhandlingar för 
utbyggnad av allmän plats samt övrigt arbete och utredningar fram till antagen detaljplan 
och genomförandebeslut. Tidigare beslutad kostnadsbudget är -19, 3 miljoner kronor. 
Sedan det budgetbeslutet togs har ett antal förändringar skett i projektet. Ett uppdrag om 
att genomföra en markanvisningstävling med klimatprofil har tillkommit, förhandlingar 
med Nacka mark AB angående en direktanvisning inleddes men fick avslutas då man inte 
kunde enas om ett markpris, en byggherrekonsult har anlitats för säkerställa detaljplanens 
genomförbarhet inför kommande markanvisningar och arbetet med att ta fram en 
systemhandling för allmänna anläggningar planeras nu att utföras innan 
genomförandebeslut tas, för att ha tillräckligt bra kalkyler som underlag för 
genomförandebeslutet. Dessa förändringar innebär högre kostnader för projektet varför en 
utökad budget nu efterfrågas. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 5 juli 2024 
Bilaga 1 Tävlingsinbjudan 
Bilaga 2 Sammanfattad utvärdering steg 1 och steg 2 
Bilaga 3 Klöverns anbudsblankett steg 2 
Bilaga 4 Markanvisningsavtal Klövern AB 
Bilaga 5 Tilläggsavtal till markanvisningsavtal med SKB 
Bilaga 6 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), bifall till förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott med följande ändring:  
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Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag med ändring 
av punkt 4 så att 13 miljoner kronor beviljas för att slutföra detaljplanearbetet och arbete 
med byggherrekonsult och markanvisning samt den förprojektering som krävs för att 
kunna slutföra detaljplanearbetet. 

Johanna Kvist (S) yrkade på återremiss för omförhandling och komplettering gällande att 
upplåtelseformen ska vara hyresrätt. 

Johan Krogh (C) yrkade avslag på återremissyrkandet. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns två förslag till beslut, förslaget Johan Krogs förslag 
samt förslaget från Johanna Kvist om återremiss.  

Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit återremissen. Därefter ställde ordförande förslaget från Johan 
Krogh mot avslag och fann att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Johan Kroghs 
yrkande. 

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna: 
Det är väldigt roligt att vår klimatsmarta markanvisning rönt så stort intresse och att vi fått 
flera bra anbud. Nacka är uppenbarligen fortsatt en intressant kommun att investera i. Nu 
finns förutsättningar för att skapa nya attraktiva och riktigt klimatsmarta bostäder i utmärkt 
kollektivtrafikläge. Det här är moderat miljöpolitik som väver samman klimatengagemang 
med innovationer och tillväxt. Så bygger vi Nacka och faktiskt även Sverige starkare och 
mer hållbart. Mycket bättre än att säga nej, stoppa och hindra.  
  
Att vi nu minskar budgetanslagen ger bra kontroll över projekt med flera kontrollstationer. 
Det är viktigt att hålla hårt i skattepengarna. 
  
Slutligen vill vi framhålla att det är viktigt att hela detta projekt förverkligas, dvs att de fem 
planerade kvarteren kommer till stånd. Det ger välbehövliga intäkter till kommunen för att 
bl a kunna finansiera den planerade gång- och cykelbron mellan Henriksdal och 
Alphyddan.  

Johan Krogh lät anteckna följande för Centerpartiet: 
Ska vi klara klimatkrisen kräver det att vi snabbt ställer om byggandet. Med den här 
markanvisningen visar vi att vi tar omställningen på fullaste allvar och kraftigt sänker 
utsläppen i bygg- och driftskedet. Centerpartiet ser fram emot att fortsätta jobba med 
klimatpåverkan som avgörande kriterium vid framtida markanvisningar.   
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Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande för Liberalerna: 
I kommunens beslutade mål och budget för 2023 fanns uppdraget att genomföra en 
markanvisningstävling med klimatprofil för Henriksdalsbacken. Den är nu gjord och 
vinnare blev Klövern AB. 

Här kommer att bli bostäder med hög miljö och klimatprofil. Liberalerna välkomnar detta 
innovativa projekt. 

Nacka kommun fortsätter att vara intressant att investera i , mycket tack vara 
tunnelbanebygget som möjliggör bra arbetspendling och tillgänglighet. Därför också viktigt 
med nya föreslagna gång och cykelbron Henriksdal/Sickla. 

Stefan Hult lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
När Västra Sicklaön och Henriksdalsberget utvecklas är det viktigt att det också leder till 
ökad kommunal service, såsom bibliotek och andra sociala mötesplatser. Det är jättebra 
med ett klimatfokus i denna markanvisningstävling, men bebyggelsen bör även främja det 
som är Henriksdalsbergets kännetecken vad gäller god grannsamvaro, lättillgänglig lek och 
goda villkor för barn att växa upp i. Vi vill också skicka med att hundrastgården är viktig 
för området. 

Ytterligare medskick i processen framåt är att den antikvariska utredningen som gjorts 
kring Henriksdalsbergets kulturvärde måste tas hänsyn till och vara en utgångspunkt för 
utformningen av ett nytt bostadsområde. De nya bostadshusen ska förfina 
Henriksdalsbergets utseende och karaktärsdanande egenskaper och ge liv åt den 
ursprungliga arkitekturen. Även hur den nya bebyggelsen ska inverka i minsta möjliga mån 
på den utsikt som sedan Henriksdalsberget byggdes har präglat området behöver tas med i 
arbetet framåt. 

Socialdemokraterna yrkade på återremiss för att upplåtelseformen ska vara hyresrätter då i 
princip hela Henriksdalberget har ombildats från just hyresrätter till bostadsrätter. Det är 
viktigt med blandade upplåtelseformer och Nacka behöver fler hyresrätter som folk har råd 
att bo i. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker det är viktigt att man snarast presenterar en plats där man kan förlägga 
hundrastgården som idag ligger på en plats som ska exploateras för att ge plats för nya 
byggnader. I detaljplanen nämnde man att en tänkbar plats kan vara i naturmarken i 
Trolldalen, det skulle vara en väldigt dålig ny placering som vi verkligen motsätter oss.  En 
annan utmaning är att det befintliga busstorget även i framtiden måste kunna ha samma 
kapacitet. Idag trafikeras det med ibland så mycket som 6 bussar (linje 55, 53 och 469 i två 
olika riktningar) samtidigt plus boendetrafik plus kundparkering för folk som handlar på 
ICA Henriksdal samt hämtar paket samtidigt. För att SL-trafiken samt dagligvaruhandeln 
fungerar krävs att busstorget inte påverkas negativt vare sig under byggnationstiden som 
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efter den. Det är positivt att man har tagit stora klimatmässiga hänsyn vad det gäller själva 
byggnaderna som byggs men det skall också ställas emot den mark som nu exploateras i 
och med detta projekt. Nackalistan tycker att kommunen om man nu vill leva upp till att 
vara en grön och klimatvänlig kommun ska skydda hela Trolldalen som naturmark.  

Nackalistan har tidigare gått med på att gå vidare med denna detaljplan under förutsättning 
att den planerade gång- och cykelbron mellan Henriksdal och Sickla tas med i projektet.  

Då exploateringsgraden ökar i området bör Henriksdalsborna i gengäld kompenseras med 
förbättrad infrastruktur och närhet till butiker, restauranger, service, spårvagn och 
tunnelbana. 

Nackalistan är även glada att den centrala platsen i området Katarina Taikons Torg nu 
skyltats, försetts med plakett och invigs den 5 september 2024 genom ett politikerinitiativ 
från vårt parti. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet yrkar inte avslag på ärendet i KSSU men kan komma till ett annat 
ställningstagande senare. Det som är positivt i detta ärende är klimatprofilen på område 4. 
Ärendet gäller områdena 4 och 5 som är på västra sidan av Henriksdalsbacken, vilket 
vänsterpartiet i tidigare ställningstaganden varit okej med. Därmed sagt är att vänsterpartiet 
inte kommer tillåta någon byggnation i Trolldalen eller på östra sidan av 
Henriksdalsbacken. Att fortsätta med exploatering på jungfrulig naturmark går inte även 
om det är miljöcertifierat. Det finns en gräns för hur våra mänskliga aktiviteter, som 
exploatering av naturmark, kan göras utan att det ger allvarliga skador på ekosystemen. I 
Trolldalen och i centrala-västra Nacka är naturen redan så tillbakatryckt att det är direkt 
olämpligt att exploatera på östra sidan av Henriksdalsbacken. Den sökta budgeten som 
ingår i inriktningsbeslutet kommer användas även för exploateringen av hela 
stadsbyggnadsprojektet Henriksdalsbacken och eftersom vi inte vill bebygga östrasidan av 
Henriksdalsbacken in i Trolldalen förväntar vi oss att budgeten kommer underskridas med 
våra yrkanden. 

Att markanvisa med höga klimatkrav har Nacka kommunen haft möjlighet till i alla tidigare 
markanvisningar, Vänsterpartiet har yrkat på det vid ett flertal tillfällen. Att det sker nu med 
en markanvisning är ett litet steg åt rätt håll men det stora steget är att krav ställa god 
klimatprofil i alla markanvisningar och överenskomma med markägare och exploatörer att 
ställa samma krav själva. 

- - - - - 
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§  215 KFKS-2024-00850 

Inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Gång- och 
cykelbro från Henriksdalsberget till Sickla, fastigheterna 
Sicklaön 37:11 m.fl. 
Startpromemoria samt budget för detaljplaneskedet, utrednings- och projekteringsarbeten 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att anta startpromemorian för stadsbyggnadsprojekt 
“Gång- och cykelbro från Henriksdalsberget till Sickla” enligt bilaga 1 till detta 
ärende och uppdrar därmed till planenheten att ta fram förslag till detaljplan. 

2. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt ”Gång- och cykelbro 
från Henriksdalsberget till Sickla” med -20 miljoner kronor netto, vilket tas i 
anspråk av budgetramen för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2024-2026. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadsprojekt Gång- och cykelbro från Henriksdal till Sickla syftar till att anlägga 
en gång- och cykelbro från Henriksdalsberget till Alphyddan i Sickla för att koppla samman 
målpunkter, förbättra tillgängligheten till framtida tunnelbanestationen och övriga 
kommunikationer i Sickla samt att ge en mer sammanhängande stadsmiljö. Sickla är ett av 
kommunens stora kommersiella centrum med ett stadsliv och utbud som växer och 
utvecklas. På Henriksdalsberget bor idag ca 1 700 personer och ytterligare ca 450 bostäder 
planeras byggas i närtid. 

Gång- och cykelbron har tidigare hanterats inom projekt Henriksdalsbacken som också 
haft en beviljad budget om 1 miljon kronor för att genomföra en första utredning. 
Projektet föreslås framöver att drivas som ett eget stadsbyggnadsprojekt. Ett förslag till 
inriktningsbeslut har därför tagits fram, vilket innehåller en startpromemoria och begäran 
om budget för att bedriva arbetet fram till och med genomförandebeslut. 

Startpromemorian beskriver projektets syfte, mål och förutsättningar, bland annat att 
projektet kräver ny detaljplan, att riksintressena för Värmdöleden och Södra länken måste 
beaktas samt att projektet är beläget inom ett område som är utpekat som riksintresse för 
kulturmiljövärden. I startpromemorian presenteras också en uppskattning av framtida 
flöden på bron vilket jämförs med andra gång- och cykelbroar i kommunen. Bron bedöms 
bli en av Stockholms längsta gång- och cykelbroar.  
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Budgetbegäran omfattar -20 miljoner kronor netto för att bedriva arbetet fram till och med 
genomförandebeslut. Utgifterna omfattar projektering, projektledning och 
detaljplanekostnader.  

Projektets totala kostnader uppskattas till cirka 170 miljoner kronor i kostnadsläget maj 
2024, inkluderat bland annat detaljplanearbete, en heltäckande förstudie, projektering, 
miljödomsansökan, avtalsförhandling med Trafikverket, projektledning samt 
entreprenadkostnader för genomförandet inkluderat indexuppräkning och riskpåslag. Det 
finns dock stora osäkerheter i kostnadsuppskattningen då den är gjord i ett mycket tidigt 
skede. Budget för genomförandet söks i senare genomförandebeslut.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 juni 2024 
Bilaga 1. Start-PM 
Bilaga 2. Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott. I yrkande instämde Johan Krogh (C), Mikael Carlsson (NL), Desha 
Svenneborg (MP) samt Gunilla Grudevall-Steen (L). 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna: 
Äntligen tas ett steg mot den planerade gång och cykelbron som knyter Henriksdalsberget 
via Alphyddan till Tunnelbanan, Tvärbana och service. Det här är något vi Moderater drivit 
länge, bron har funnits med ända sedan detaljplaneprogrammet togs fram. Förutom alla 
uppenbara fördelar med 500 meter till tunnelbanan beräknas det dessutom enligt 
mäklarexpertisen ge en värdeökning på 10% på kommande och befintliga bostäder.  

Det reducerade budgetanslaget ger bra kontroll över projektet, med flera kontrollstationer. 
Det är viktigt att hålla hårt skattepengarna.  

Slutligen vill vi framhålla att det är viktigt att detaljplanen för Henriksdalsbacken 
förverkligas, dvs att de fem planerade kvarteren kommer till stånd. Det ger välbehövliga 
intäkter till kommunen för att kunna finansiera denna gång- och cykelbro. De partier som 
vill ta bort kvarter (NL, S och V) behöver tala om hur de vill betala bron i stället. 
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Johan Krogh lät anteckna följande för Centerpartiet: 
Det är bra att vi nu kommer vidare med den här gång- och cykelbron. Centerpartiet ser den 
som en förutsättning för att kunna bygga bostäder på Henriksdalsberget då den verkligen 
tillför något till området. Inte minst kommer den att kraftigt korta avståendet till 
tunnelbanan för tusentals boende. Det är en vinst för både tid och klimatet. 

Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande för Liberalerna: 
Glädjande att vi nu kan föreslå kommunstyrelsen att anta startpromemoria för gång och 
cykelbro mellan Henriksdal och Sickla. 

Liberalerna har varit drivande i att få till en bro som sammanbinder Henriksdal med Sickla, 
att Henriksdalsborna får tillgång till tunnelbanan. Vi tror att detta kan bli något riktigt 
riktigt bra. 

Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraterna: 
Vi Kristdemokrater har hela tiden varit positiva till att skapa en gång- och cykelförbindelse 
mellan Henriksdal och Sickla. Vi ser vikten av skapa en god förbindelse mellan 
Henriksdalsberget och den service och de kommunikationer Sickla kommer erbjuda i och 
med tunnelbanan. I och med detta beslut kommer vi ett steg framåt. I det arbete som skett 
hittills har det visat sig att projektet är förenat med en rad komplexa utmaningar. Vår vilja 
och inställning är att vi uthålligt ska arbeta aktivt för att lösa de utmaningar detta projekt är 
förenat med. 

Henrik Unosson lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Socialdemokraterna är positiva till att knyta ihop Henriksdalsberget med Sickla och tycker 
att det är bra att detta projekt särskiljs från bostadsbyggnationerna. I den fortsatta 
processen vill vi lyfta fram att det är viktigt att alla tre bostadsrättsföreningar på 
Henriksdalsberget och att boende på Alphyddan samt andra intressenter som får nyttan 
eller påverkas av bron får vara med i dialogen med kommunen. Vi vill också särskilt lyfta 
fram att slutkostnaden nämns som osäker i handlingarna. Det är bra med en bro som 
knyter ihop olika områden, men samtidigt är det viktigt att kostnaderna inte drar iväg. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan ställer sig positiva till detta inriktningsbeslut och att gång- och cykelbron nu ska 
utredas vidare. Vi ser stora fördelar med denna bro som på ett bra sätt knyter ihop olika 
områden i Nacka och gör det lättare för boende i Henriksdal att ta sig till Sickla och den 
framtida tunnelbanan där. Vi är däremot oroliga för kostnaden, inte minst i ljuset av den 
dåliga kommunala långsiktiga ekonomin som under våren 2024 har presenterats för 
oppositionen. 

Vi vill att en samhällsekonomisk analys görs samt ett framtagande av vad kostnaden skulle 
bli i ett ”worst case senario”  
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GC-bron fanns inte med i detaljplaneförslaget från 2022, och utredningen om denna kom 
till stånd först när NL efterfrågade denna. Detta försenade sannolikt projektet med flera år. 
Kostnaden för GC-bron borde ha estimerats redan 2022, och då även prioriterats emot 
andra stadsbyggnadsprojekt som Kyrkviksparken, Upphöjd Saltsjöbana och Mötesplats 
Nacka. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Miljöpartiet ser ett stort värde ur ett stadsutvecklingsperspektiv att bygga ihop stadsdelar 
och möjliggöra för fossilfria resor, något som en gång- och cykelbro skulle göra. Det läggs 
ner stora summor på biltrafik i olika former trots att det motverkar både klimatmål och 
bidrar till att utöka utsläppen och flytta Nacka allt längre ifrån att nå målet för en av de 
största utmaningarna och källorna till utsläpp: transporter. Här skulle en investering betyda 
förbättrade gång- och cykelförbindelser och ett minskat behov av bil. Vi har tidigare 
föreslagit en stadslinbana efter kusten och i de områden som nu utvecklas på Västra 
Sicklaön, där en sträcka skulle ha varit just mellan Sickla och Henriksdal. Vi tror fortfarande 
att detta är del av framtidens transportsystem snarare än fler vägar, men välkomnar i väntan 
på framtiden detta första beslut kring en gång- och cykelbro i området. 

- - - - - 
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§  216 KFKS-2012-00554 

Genomförandebeslut Allmänna anläggningar i 
Saltsjöqvarn 
Lägesrapport samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 

1. Kommunstyrelsen noterar informationen om genomförandet av kommunens 
övertagande av Allmänna anläggningar i Saltsjöqvarn. 

2. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Allmänna anläggningar 
Saltsjöqvarn med -4,4 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram för 
stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2024-2027. Detta fördelat på noll miljoner 
kronor i investeringsinkomster och 4,4 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

Sammanfattning av ärendet 
I Saltsjöqvarn planerar kommunen övertagande av ett antal allmänna anläggningar, utförda 
inom ramen för tidiga stadsbyggnadsprojekt, i likhet med de övertagande som görs i 
Finnboda och Danviksstrand. Övertagandet i Saltsjöqvarn omfattar kaj, gång- och cykelväg 
samt en tunnel.   

2021 avtalades med fastighetsägarna och samfällighetsföreningen, som äger och förvaltar 
anläggningarna, att övertagandet ska ske genom detaljplan och 3D-fastighetsbildning. 
Anläggningarna är redan utbyggda och kommunen har godkänt deras skick. Övertagandet 
av tunneln som idag är en gemensamhetsanläggning är komplicerat. Det finns bärande 
konstruktioner som hör till ovanliggande byggnader och anläggningar samt infarter till flera 
garage. Alternativa juridiska lösningar för övertagande har prövats men denna lösning är 
den mest robusta och hållbara och förslaget är att genomföra det som avtalats. 

Projektet som pågått sedan 2012 har en beslutad utgiftsbudget på 5,1 miljoner kronor.  
Dessa medel är förbrukade, och en stor del gick åt till att ta fram underlag för att kunna 
teckna avtal inför detaljplaneläggning 2021. I samband med det gjordes flera 
statusbesiktningar och utredningar. Resterande medel har gått till projektledning under de 
12 år projektet pågått. Mycket tid har gått åt till att bestämma statusen på kajen och på 
tunneln, samt att åtgärda de brister som funnits. 

För att kunna slutföra detaljplan och genomföra fastighetsregleringar behövs utökad 
budget. Därtill krävs budget för att kunna betala en avtalad ersättning om cirka 1,5 miljoner 
kronor för belysningsarbeten som gjorts av samfälligheten i tunneln som föreslås lämnas 
över till kommunen. Totalt behövs utökad budget på - 4,4 miljoner kronor netto. 
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Alternativet om utökad budget inte tilldelas är att gällande avtal sägs upp med 
fastighetsägarna. Då tas inte en detaljplan fram och anläggningarna lämnas inte över till 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2024-06-17 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, och fann att kommunstyrelsens beslutat i 
enlighet med det. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan är positiva till att kommunen tar över tunneln och kajen. Både tunneln och 
kajen används idag av allmänheten och trenden är en ökad användning det känns då 
naturligt att denna mark tas över av kommunen. En sak som vi reagerar på i ärendet är att 
projektet redan sprungit över sin budget om man räknar in de pengar som kommunen 
redan avtalat om att man skall betala för det arbete med belysning i tunneln som är gjort. Vi 
tycker det är viktigt att projekt som drar över budget snabbt kommer upp till politiken för 
att besluta om ny budget eller om ändringar i projektet, det upplever vi inte har gjorts i 
detta ärende. Detta skulle förbättra den ekonomiska styrningen och kontrollen så inte 
kostnader skenar iväg. 

- - - - - 
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§  217 KFKS-2023-00212 

Samråd för ny översiktsplan  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att genomföra samråd om förslag till ny översiktsplan för 
Nacka kommun. 

Kommunstyrelsen ger enheten för strategisk stadsutveckling följande uppdrag: 

1. En förklarande text ska tillfogas på s 4 om att översiktsplanens syfte är att ge en 
övergripande bild av utvecklingsinriktningen för kommunen på lång sikt och visa 
sammanhang och samband inom och utom kommunen. Den ska därmed inte vara 
väldigt detaljerad och ange byggnadshöjder eller exakt innehåll på olika tomter. 
Frågor om man ska bygga något i ett område och i så fall vad, hur stort och med 
vilket innehåll prövas i stället i detaljplanearbete då såväl invånare som 
organisationer får möjlighet att lämna synpunkter innan kommunfullmäktige 
slutligen fattar beslut. 

2. Den gång- och cykelbro mellan Henriksdal och Alphyddan, som vi nu startat 
detaljplanearbete för, ska läggas till i förslaget, dels i texten på s 37, dels i texten om 
Henriksdal/Kvarnholmen på s 38 och dels på s 66 om gång- och cykelvägnätet i 
kommunen. 

3. Idrottsperspektivet ska förstärkas genom tillägg med ytterligare en punkt på s 28 
som översiktligt beskriver planeringen för att stärka idrottsmöjligheterna samt i 
kapitlet ”Friluftsliv och grönområden” (s 80-83) med text och karta över befintliga 
och planerade idrottsanläggningar och de anläggningar som nu är under byggnation 
(t ex nya fotbollsplaner, multisporthallen i Fisksätra, nya simhallen i Myrsjö 
sportcentrum och nya idrottshallar). 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige gav i mål och budget 2023–2025 kommunstyrelsen i uppdrag att 
inleda arbetet med att ta fram en ny översiktsplan. Syftet med översiktsplanen är att den ska 
bidra till en långsiktigt hållbar utveckling för Nacka och dess invånare samt främja en 
ändamålsenlig planering utifrån kommunens övergripande mål, ambition 
och vision. Utvecklingsinriktningen för Nacka 2050 syftar till att i linje med framtagna 
målbilderna förstärka kommunens befintliga kvaliteter och öka attraktionskraften genom 
dynamisk och urbana miljöer i Västra Sicklaön och lokalsamhällen med unika identiteter, 
samtidigt som småskaligheten och den gröna och blå infrastrukturen bevaras. Utöver 
samrådsförslaget till ny översiktsplan bifogas även en miljökonsekvensbeskrivning (MKB) 
som ska genomföras enligt miljöbalken kapitel 6. 
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Efter behandling i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 augusti 2024, § 89, 
har vissa revideringar gjorts i samrådsversionen för översiktsplanen. Ändringarna består 
främst av förtydliganden av meningar och beskrivningar för att öka förståelsen och 
innehållet i översiktsplanen. Det är inget som påverkar den målbild, utvecklingsinriktning 
och mark- och vattenanvändning som redovisats till kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskotts sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 29 augusti 2024 
Bilaga 1 Översiktsplan för Nacka kommun 2050, samrådsversion augusti 2024 
Bilaga 2 Miljökonsekvensbeskrivning, samrådsversion augusti 2024 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till det utsända förslaget med tillägg om att ge enheten för 
strategisk stadsutveckling följande uppdrag: 

1. En förklarande text ska tillfogas på s 4 om att översiktsplanens syfte är att ge en 
övergripande bild av utvecklingsinriktningen för kommunen på lång sikt och visa 
sammanhang och samband inom och utom kommunen. Den ska därmed inte vara 
väldigt detaljerad och ange byggnadshöjder eller exakt innehåll på olika tomter. 
Frågor om man ska bygga något i ett område och i så fall vad, hur stort och med 
vilket innehåll prövas i stället i detaljplanearbete då såväl invånare som 
organisationer får möjlighet att lämna synpunkter innan kommunfullmäktige 
slutligen fattar beslut. 

2. Den gång- och cykelbro mellan Henriksdal och Alphyddan, som vi nu startat 
detaljplanearbete för, ska läggas till i förslaget, dels i texten på s 37, dels i texten om 
Henriksdal/Kvarnholmen på s 38 och dels på s 66 om gång- och cykelvägnätet i 
kommunen. 

3. Idrottsperspektivet ska förstärkas genom tillägg med ytterligare en punkt på s 28 
som översiktligt beskriver planeringen för att stärka idrottsmöjligheterna samt i 
kapitlet ”Friluftsliv och grönområden” (s 80-83) med text och karta över befintliga 
och planerade idrottsanläggningar och de anläggningar som nu är under byggnation 
(t ex nya fotbollsplaner, multisporthallen i Fisksätra, nya simhallen i Myrsjö 
sportcentrum och nya idrottshallar). 

I yrkandet instämde Johan Krogh (C), Karin Teljstedt (KD) och Gunilla Grudevall-Steen 
(L). 

Mikael Carlsson (NL) yrkande i första hand på återremiss med motiveringen ”för öka 
detaljeringsgraden i översiktsplanen, arbeta in nuvarande och kommande idrottsplatser, 
fotbollsplaner och fritidskluster samt att skyddad natur 2050 ska uppgå till minst 30%”. 

I andra hand yrkade Mikael Carlsson (NL) avslag. 
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Johan Krogh (C) yrkade avslag på återremissyrkandet. 

Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade avslag på Mikael Carlssons avslagsyrkande. I yrkandet 
instämde Agnes Palinski (M), Peter Zethraeus (M) och Johan Krogh (C). 

Beslutsgång 
Inledningsvis ställde ordförande återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit återremissyrkandet. Votering begärdes. Men voteringsresultatet 
12 mot 1 konstaterar ordförande att återremissyrkandet avslagits. 

Därefter ställde ordförande Peter Zethraeus yrkande, utsänt förslag med tillägg, mot Mikael 
Carlsson avslagsyrkande och fann att kommunstyrelsens beslutat i enlighet med Peter 
Zethraeus yrkande. Votering begärdes. Med voteringsresultatet 12 mot 1 konstaterar 
ordförande att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Peter Zethraeus yrkande. 

Omröstningsresultat 
Votering 1 
Följande voteringsordning godkändes: JA för avslag på återremissyrkandet och NEJ för 
återremiss. 

Följande röstade Ja: Johanna Kvist (S), Filip Wiljander (M), Peter Zethraeus (M), Agnes 
Palinski (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD), Henrik Unosson (S), 
Gunnel Nyman Gräff (S), Tomas Ottosson (V), Eivor Örenmark (M) samt Johan Krogh 
(C). 

Följande röstade Nej: Mikael Carlsson (NL) 

Votering 2 
Följande voteringsordning godkändes: JA för Peter Zethraeus yrkande, utsänt förslag med 
tillägg, och NEJ för Mikael Carlssons avslagsyrkande. 

Följande röstade Ja: Johanna Kvist (S), Filip Wiljander (M), Peter Zethraeus (M), Agnes 
Palinski (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD), Henrik Unosson (S), 
Gunnel Nyman Gräff (S), Tomas Ottosson (V), Eivor Örenmark (M) samt Johan Krogh 
(C). 

Följande röstade Nej: Mikael Carlsson (NL) 

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander (M), Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin 
Teljstedt (KD) lät gemensam anteckna följande för alliansen: 
Alliansen anser att Nacka ska utvecklas varsamt och i takt med Nackaborna. Hela 
inriktningen strävar efter att bevara och förstärka allt det som är bra i Nacka med 
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trivsamma och trygga bostadsområden, närhet till natur, bra skolor och handelsplatser. 
Samtidigt vill vi åtgärda klimat- och miljöproblem, förbättra framkomligheten i trafiken, 
underlätta för företagandet och förbättra möjligheten att idrotta när Nacka växer.  

Det här förslaget till översiktsplan har tagits fram efter en gedigen dialog med de politiska 
företrädarna i Nacka under hela våren. Nackaborna fick också möjlighet i inledningen av 
översiksplanearbetet komma med synpunkter och inspel genom en digital portal. Nu har 
ett samrådsförslag arbetats fram som på många sätt är bra men samtidigt är långt ifrån 
färdigt. När vi nu ser helheten anser vi att det idrottsliga perspektivet behöver förstärkas 
innan samrådet så att det inte blir några missförstånd om de ambitioner som finns.  

Vi ser fram emot att gå ut på samråd för att få in synpunkter från Nackabor, nämnder, 
föreningar och företag. Efter samrådet kommer alla synpunkter att tas om hand och 
planförslaget kommer att omarbetas innan det är dags för granskning. För oss är det viktigt 
att få in synpunkter innan vi låser alla detaljer i översiktsplanen och det är därför vissa 
avsnitt kanske inte känns helt färdiga i dagsläget. Översiktsplanen är ett övergripande 
dokument som ska peka ut de stora riktningarna för Nacka framåt, inte reglera varje 
markbit i detalj utan det är något som sker i detaljplaner och planprogram och som då blir 
föremål för omfattande samråd och demokratisk insyn. Översiktsplanen är inte rätt forum 
för att avgöra busslinjers sträckning, exakta hushöjder eller om en fotbollsplan ska ha 
konstgräs, naturgräs eller grus. 

Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Det är bra att förslaget till den nya översiktsplanen ska gå ut på samråd under hösten och vi 
ser fram emot att ta del av alla synpunkter.  

Nacka är en kommun med nära till både skog och vatten, det är unika ingångsvärden att ta 
tillvara på i framtagande av en ny översiktsplan. Vårt Nacka ska vara en trygg, hållbar och 
levande kommun med bra boendemiljöer, rikt kultur- idrotts- och föreningsliv, många 
arbetsplatser och bra offentlig service. Det förutsätter att kommunen i sin planering ser till 
att det finns trevliga bostadsområden som bidrar till den sociala hållbarheten, en god social, 
kulturell och kommersiell infrastruktur, bra förskolor, skolor och äldreboenden men också 
gott om grönområden, välfungerande och klimatanpassade allmänna kommunikationer och 
mötesplatser samt platser för näringsverksamhet och fritidsverksamheter. 

Det är viktigt att när Nacka utvecklas tidigt planera och skapa för ytor för kultur, idrott och 
spontan lek för att möjliggöra för en aktiv och meningsfull fritid genom hela livet. Alla 
delar av Nacka kommun ska leva och utvecklas, inte bara de områden som byggs ut i 
anslutning till att Nacka får tunnelbana. Vi måste investera oss ur klimatkrisen genom att 
hela tiden se till att miljön och klimatet är styrande när vi bygger. Hur vi planerar trafiken 
och möjliggör för minskade utsläpp inom transportsektorn är viktigt.  
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När nya bostäder och arbetsplatser planeras och byggs, måste kommunen ta hänsyn till den 
miljö och omgivning som de ska ingå i och vara lyhörd för synpunkter från dem som redan 
bor i området. Nya bostäder bör anpassas till omgivande bebyggelse vad gäller täthet, höjd 
och grönytor. Och vi bör bejaka att olika områden har olika byggnadsmässig karaktär. 

Vi vill att det byggs energieffektiva bostäder av olika storlek och med olika 
upplåtelseformer. Det behövs fler ungdomsbostäder med hyresrätt, men också fler 
äldrebostäder av olika slag (såväl äldreboenden som seniorbostäder) i alla delar av 
kommunen. 

Vi socialdemokrater ser fram emot den fortsatta processen, inte minst att få ta del av alla de 
synpunkter och inspel som inkommer under samrådet. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Se protokollsbilaga 1 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Att översiktsplanen ska skickas på samråd är självklart och det kommer bli intressant hur 
de svarande ser på Nacka kommuns framtidsplaner. Den inkomna 
miljökonsekvensbeskrivning av översiktsplanen  pekar på flera sakområden som 
översiktsplanen inte har utrett klart. Vänsterpartiet lade särskilt märke till att under rubriken 
Klimatpåverkan påpekar Ekologigruppen på att det saknas tydliga åtgärder för hur 
kommunen ska arbeta för att öka kolinlagring. Det finns heller inget ställningstagande kring 
energiförsörjningen gällande etablering av förnybara energikällor som solcells eller 
vindkraftsanläggningar. 

Översiktsplanen kommer påverka befolkningen i Nacka på ett långtgående sätt och över 
lång tid, Vänsterpartiet ser samrådet som ett tillfälle att både förankra inriktningen i 
översiktsplanen och få nya insikter om hur Nackas befolkning ser på planeringen. Det är 
ett ojämnt inflöde av synpunkter från de olika kommundelarna och skolbarn är också 
underrepresenterade i samrådsskedet. Vänsterpartiet vill se en satsning på att göra fler 
nackabor delaktiga i samrådet genom särskilda satsningar från enheten på dialogmöten eller 
motsvarande med barn och ungdomar och i de bostadsområden med lägre valdeltagande. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Miljöpartiet tycker att det förslag som nu tagits fram för samråd, med de tillägg som 
föreslogs av styret, kan skickas ut på samråd och ser det som att processen och arbetet med 
en ny översiktsplan nu kan börja. Inte minst kommer vi (åter)komma med förslag för en 
grönare och mer hållbar översiktsplan, i linje med de inspel vi haft det senaste året i den 
process (i vilken samtliga partier varit delaktiga) som lett fram till det förslag som nu 
skickas på remiss. 
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Vad Nackalistan i sitt yrkande menar med skydd av 30% natur är högst oklart, möjligen har 
de en egen definition av detta? Det Miljöpartiet förhandlat fram med styret är den allmänt 
vedertagna formen av skydd, vilken statistiken också utgår ifrån, för att vara jämförbar över 
tid och i hela landet, men också mot både EU:s och FN:s mål om andel skyddad natur. 
Både översiktsplanen och det kommande grön- och blåstrukturprogrammet är vägledande 
för skydd av natur i olika form. 

Vi noterar också att Nackalistan är missnöjda över att mark inte reserveras för 
drivmedelsstationer och undrar därmed om NL inte står bakom EU-målet om att förbjuda 
försäljning av nya fossildrivna bilar till 2035? 

- - - - - 
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§  218 KFKS-2024-00236 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
resebyråtjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av resebyråtjänster i enlighet med 
inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2024 och ger i uppdrag åt inköpschef 
att tilldela och signera avtalet.  

Sammanfattning av ärendet 
Sammanfattning 

Upphandlingen avser ramavtal för heltäckande resebyråtjänster, det vill säga: 

- Bokning av flygbiljetter, båtbiljetter, tågbiljetter och bussbiljetter. 

- Bokning av hotellrum/logi. 

- Bokning av anslutningstransporter inklusive hyrbil, flygbussar, Arlanda Express och 
motsvarande.  

- Bokning av konferenser och gruppresor. 

samt utfärdande av resehandlingar. 

Resebyrån föreslås kunna erbjuda såväl personlig service som en digital 
självbokningsportal. 

Avtalstiden föreslås att omfatta två års grundperiod med möjlighet till två 
förlängningsoptioner om ett år vardera. Avtalsstart är beräknad till 2024-11-01. 

Avtalsvärdet för ramavtalet är beräknat på historiska volymer och kommer, som högst, att 
uppgå till 60-65 miljoner kronor. Takvolymen uppgår till 70 miljoner kronor. 

Leverantören föreslås vara IATA*-certifierad och använda s k GDS-system (Global 
distribution system) såsom Amadeus med tillhörande tågbokningssystem Linkonline samt 
Sabre. 

 * IATA-provet genomförs av International Air Transport Association (IATA) och 
diplomet visar att man har kunskap i internationell resekunskap, bokning av flygbiljetter, 
hotell, hyrbilar etc.  

Krav på kompetens föreslås att ställas. Resekonsulterna föreslås ha genomgått TRAC-
utbildning (Travel Academy) eller motsvarande och ha minst fem års erfarenhet av arbete 
på resebyrå.  
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Andra krav som föreslås att ställas är krav på kundansvarig, krav på respektive resetjänst 
(angivna ovan) samt krav på implementeringsplan och statistik med mera. Vidare kommer 
miljökrav och krav på miljöstatistik att ställas. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2024 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Johanna Kvist (S) yrkade på tillägg att ärendet kompletteras med ett villkor om 
kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal.  I yrkandet instämde Tomas 
Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP). 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, samt ett tilläggsyrkande från Johanna Kvist. 

Ordförande ställde förslaget från kommunstyrelsen arbetsutskott mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen beslutat i enlighet med det. Vidare ställde ordförande tilläggsyrkandet 
mot avslag och fann att kommunstyrelsen avslagit tillägget. 

Protokollsanteckning 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att ärendet borde kompletteras med ett generellt krav på kollektivavtal 
eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal. 

- - - - - 
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§  219 KFKS-2024-00679 

Undantag från kollektivavtalet gällande dygnsvila för 
affärsområde Omsorg och assistans inom Välfärd 
samhällsservice 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om avvikelser från AB § 13 mom. 5, PAN samt Bilaga J till AB 
enligt följande att gälla ett år. 

- Möjlighet att kunna schemalägga arbetspass upp till ett dygn (24 timmar) med 
kombinationen arbete-jour-arbete i samband med planerad resa med kund inom 
grupp och servicebostäder samt personlig assistans. 

- Möjlighet att inom personlig assistans samt anhörigvård – hos de kunder där inga 
andra lösningar kan användas – förlägga arbetspass upp till 24 timmar.  

- Möjlighet att i särskilda fall förlägga en dygnsvila i planerat schema som är som 
minst 9 timmar. Dessa fall avser resa med kund enligt beviljade insatser inom LSS 
samt inom personlig assistans hos vissa kunder då det anses nödvändigt för att 
säkerställa att den enskilde får sina beviljade insatser utförda enligt lagstiftning. 

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd samhällsservice har bedömt att det till viss del finns behov av att förlägga planerade 
undantag för att kunna säkerställa möjligheter att utföra beviljade insatser. Det gäller vid 
resor tillsammans med kund men det gäller också beviljade insatser inom personlig 
assistans och anhörigvårdare. Verksamheter som omfattas är gruppbostäder, 
servicebostäder samt personlig assistans och anhörigvårdare. Undantaget som planeras att 
införas avser arbete i kombination med jour upp till 24 timmar. Inom Välfärd 
samhällsservice infördes det nya regelverket för förläggning av arbete i kombination med 
jour den 1 februari 2024. I samband med införandet identifierades utmaningar med 
planering av resor tillsammans med kund inom LSS. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 6 augusti 2024 
Bilaga 1 Underlag 
Bilaga 2 Förhandlingsprotokoll 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt det. 



 
55 (79) 

 2024-09-02 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna: 
Under mina verksamhetsbesök och praktiktillfällen på grupp- och servicebostäder har flera 
medarbetare uttryckt sin besvikelse över hur de nya reglerna om dygnsvila skulle försämra 
kvaliteten på boendena både för kunder och medarbetare. En medarbetare lyfte fram att 
den boendes årliga resa till en annan del av landet inte längre skulle vara möjlig att få till, 
vilket gjorde den boende väldigt ledsen och besviken. Det var årets höjdpunkt för 
personen. Även medarbetaren brukade se framemot resan. Därför känns det väldigt bra att 
vi nu kan få till denna förändring. Vi sätter de boende och deras livskvalitet i centrum. 

Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Som vi förstått det så är det önskvärt från både personal och brukare, och rimligt ur ett 
verksamhetsperspektiv, att få igenom detta undantag. Samtidigt är det inte orimligt med 
kompensation när avsteg görs från gällande regler om dygnsvila, även om vi inte här lägger 
oss i parternas förhandling genom ett annat förslag till beslut. Hänvisningen till att det 
skulle vara mot kollektivavtalet, som är arbetsgivarsidans (kommunens) argument i 
förhandlingsprotokollet förvånar oss. Det går alltid att förhandla fram sådant som är bättre 
än skrivningar i ett kollektivavtal, däremot inte försämringar. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till att man gör de undantag från regler om dygnsvila inom 
funktionshinderområdet hos Välfärd samhällsservice. Det är undantag som personal och 
facket efterfrågar. Undantaget innebär att medborgare med funktionsvariationer får utökad 
livskvalité och att personal får lättare att utföra arbetsuppgifter som tidigare inte var 
begränsade av regler inom dygnsvila.  

Vänsterpartiet anser dock att Nacka kommun borde se över om det är möjligt att 
kompensera personal med betald arbetstid motsvarande nästkommande planerat arbetspass 
utöver kompensation i form av vila enligt de krav som facken ställer. Det är viktigt att 
personal både får vila efter arbetspass som är utöver det ordinarie, men även att arbetet 
kompenseras ekonomiskt.   

- - - - - 
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§  220 KFKS-2024-00604 

Tilldelning av medel ur framtidsfonderna – T1 2024 
Återremitterat ärende från den 18 juni 2024 § 187 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel om totalt 8 900 000 kronor avseende de två 
återremitterade ansökningarna i tertial 1 2024. 

Fond Projekt Belopp Nämnd 
Framtids- och 
utvecklingsfond 

Datadriven 
kommun 

6 500 000 kr 

(tidigare ansökt 
belopp: 8 768 00 kr) 

Kommunstyrelsen 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Min företagssida 1 800 000 kr 
(2 400 000 kr vid 
option) 

(tidigare ansökt 
belopp: 3 000 000 kr) 

Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnd 

 

Sammanfattning av ärendet 
 Den 18 juni 2024 beslutade Kommunstyrelsen att tilldela medel ur framtidsfonderna för 
följande projekten Energikassen 235 000 kr (350 000 kr vid option) och Lokal 
grundlärarutbildning i Nacka 2 742 320 kr.  

Kommunstyrelsen återremitterade ansökningarna om Datadriven kommun och Min 
företagssida i syfte att se om det går att sänka kostnaderna för projekten och om de kan 
genomföras stegvis, där alla delar inte behöver beslutas om vid samma tillfälle.  

Datadriven kommun och Min företagssida har inkommit med uppdaterade ansökningar 
med ändringar i linje med Kommunstyrelsens önskemål. 

Efter beredning i kommunstyrelsens arbetsutskott har beloppet i förslag till beslut justerats 
till rätt belopp för framtidsfondsansökan Datadriven kommun. Det reviderade beloppet 
gällande Datadriven kommun ligger på 6 500 000 kr, från det tidigare angivna 5 750 000 kr. 
Detta påverkar även den totala summan, från tidigare 8 150 000 kr till 8 900 000 kronor 
avseende de två återremitterade ansökningarna i tertial 1 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 augusti 2024 
Bilaga 1 Uppdaterad ansökan Min företagssida 
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Bilaga 2 Uppdaterad ansökan Datadriven kommun 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt det. 

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander (M), Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin 
Teljstedt (KD) lät gemensam anteckna följande för alliansen: 
Vi i Alliansen har sett till att Nacka har stabil ekonomi. Vi har under flera år fört en 
försiktig ekonomisk politik som gjort att vi både kunnat tillföra skolan och välfärden mer 
pengar, sänka skatten och samtidigt generera positiva resultat. En del av överskotten har vi 
avsatt för olika strategiska framtidssatsningar och idag fördelar vi pengar till två projekt för 
att göra Nacka bättre.  

Det är bra att ha en stark ekonomi. Vänsteroppositionen har inte velat ha de överskott vi 
skapat och hade därför inte kunnat genomföra de framtidssatsningar vi nu beslutar om. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är kritiska till att bevilja medel från framtidsfonderna till kortsiktiga projekt 
som kan och borde vara en dela av ordinarie budget. Vänsterpartiet anser även att 
medarbetare inom kommunen inte ska behöva belastas med att ansöka om projektmedel 
inom den egna organisationer för initiativ som är självklara för verksamheten.  

Det är även märkligt att se att trots Vänsterpartiet politikerinitiativ om att använda medlen 
ur framtidsfonden för miljö och klimat har det bara hittills ansökts om 235 000 kronor, en 
bra satsning men fonden har fortfarande 18 miljoner kvar att använda för klimatsatsningar. 
Hur är det möjligt? Det Vänsterpartiet varnade för att medlen skulle gå till andra satsningar 
är nu klart att det blev så. 

- - - - - 
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§  221 KFKS-2024-00690 

Revisionsskrivele och revisionsrapport 1/2024 –  
Granskning av åtgärder mot otillåten påverkan. 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelse den 20 augusti 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
EY har på uppdrag av kommunfullmäktiges revisorer granskat kommunens åtgärder mot 
otillåten påverkan i form av hot, våld och trakasserier. Syftet med granskningen har varit att 
bedöma om kommunen har vidtagit tillräckliga och ändamålsenliga åtgärder för att 
förebygga, motverka och hantera otillåten påverkan. Utifrån EY:s granskning lämnar 
kommunfullmäktiges revisorer rekommendationer till kommunstyrelsen som bland annat 
innebär att behovet av ett politiskt beslutat kommunövergripande styrdokument inom 
området bör utvärderas, det bör säkerställas att det finns ett ändamålsenligt 
inrapporteringssystem samt medarbetarundersökningen bör fördjupas genom att 
exempelvis inkludera en fråga om upplevd orsak till en hot- eller våldsincident 

Utifrån revisorernas rekommendationer har juridik- och kanslistaben utrett ärendet och 
tagit fram ett förslag på yttrande. Av det föreslagna yttrandet framgår bland annat att  

det finns ett behov av uppmärksamma och, på övergripande nivå, förstärka styrningen 
inom området för att ytterligare betona vikten att förebygga och hantera hot, våld och 
trakasserier. Detta bedöms kunna ske genom att se över om befintligt styrdokument 
behöver revideras eller om någon annan form av styrdokument behöver tas fram. 
Incidentrapporteringssystemet KIA kommer även utvecklas i enlighet med vad som 
framgår av revisionsgranskningen. Arbetet med detta är ett redan prioriterat projekt inom 
kommunen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 2 september 2024 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse  
Bilaga 2 Revisionsrapport  
Bilaga 3 Förlag på yttrande  

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt det. 
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Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Hot, våld och trakasserier mot politiker eller tjänstemän är ett stort problem och ett hot 
mot demokratin. Nackalistan anser att revisionsfirman Ernest & Young som på uppdrag av 
kommunfullmäktiges revisorer granskat kommunens åtgärder mot otillåten påverkan i form 
av hot, våld och trakasserier gjort ett väldigt bra arbete. Nackalistan instämmer i alla de sex 
rekommendationer som revisionen kommer med. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Revisionsrapporten kommer bland annat fram till att ett politiskt beslutat övergripande 
styrdokument behövs för att för arbetet med att förebygga och hantera hot, våld och 
trakasserier ska uppmärksammas och förstärkas. Nacka är en kommun där det finns många 
privata vårdgivare och enskilda utförare inom den offentligt finansierade välfärden. Denna 
verklighet ställer högre krav på upphandling och auktorisationsvillkor, samt på att 
kommunen har ett systematiskt uppföljningsarbete. Detta uppföljningsarbete görs till 
största del av personal inom olika enheter. Vänsterpartiet är därför positiva till att 
kommunstyrelsen ska se över arbetet med detta då vi håller med om att enheter som är 
utsatta för en risk för hot, våld och trakasserier syftande till otillåten påverkan behöver ha 
tillräckliga och förankrade rutiner för att förebygga och hantera hot, våld och trakasserier. 
Det är viktigt att det finns ett politiskt styrdokument för att underlätta medarbetares, arbete 
men också för att samma arbetssätt och förhållningsätt ska genomsyra hela kommunen.  

Det är även bra att Kommunstyrelsen gör samma bedömning som revisorerna om att 
incidentrapporteringssystemet behöver KIA innehålla korrekt information och regelbundet 
följs upp. KIA är ett viktigt verktyg för att säkerställa god arbetsmiljö bland medarbetare 
och Vänsterpartiet tycker det är bra att det finns ett pågående arbete med att förbättra 
systemet så att alla medarbetare är trygga i att rapportera alla typer av incidenter. 
Vänsterpartiet är även positiva till att nästa medarbetarundersökning kompletteras med en 
fråga om upplevd orsak till en hot- och våldsincident i enlighet med revisionsgranskningen. 
Att samla statistik och annat underlag kring medarbetares utsatthet för olika typer av hot 
och våld kopplat till arbete utgör grunden för att säkerställa tryggare och bättre rutiner för 
att undvika liknande situationer i framtiden. 

- - - - - 
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§  222 KFKS-2024-00704 

Remiss – Nytt förslag till nationell avfallsplan och 
avfallsförebyggande program  
Yttrande till Naturvårdsverket 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 7 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 30 augusti 2024. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
Naturvårdsverket har remitterat förslag till nationell avfallsplan ”Avfall i ett cirkulärt 
samhälle”, Avfallsförebyggande program ”Sverige tänker efter – före!” samt 
miljökonsekvensbeskrivning för plan och program, till Nacka kommun.  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden och natur- och trafiknämnden har berett remissen och 
lämnat synpunkter. Synpunkterna rör exempelvis utmaningar kring avfallsinformation och 
produkters kemikalieinnehåll men betonar även att det är viktigt att berg- och schaktmassor 
behöver ses som en resurs och inte som avfall om man ska uppnå en cirkulär och hållbar 
hantering. Även tillsynen inom livsmedel miljö- och hälsoskydd och bygglov kan användas 
för att nå ut för att informera om avfallsfrågan och kontrollera att regelverket följs. Det går 
även att utveckla och främja möjligheter till att återanvända, låna, hyra och reparera i 
samverkan med bostadsföretag och aktörer inom näringsliv och civilsamhälle samt minska 
användningen av engångsprodukter i plast. Synpunkterna i sin helhet framgår av bilaga till 
denna tjänsteskrivelse. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 30 augusti 2024 
Bilaga 1. Remiss – Nytt förslag till nationell avfallsplan och avfallsförebyggande program  
Bilaga 2. Remissbilaga, ”Sverige tänker efter - före!”. Avfallsförebyggande program 
Bilaga 3. Remissbilaga, ”Avfall i ett cirkulärt samhälle”. Nationell avfallsplan 
Bilaga 4. Remissbilaga, ”Miljökonsekvensbeskrivning”. För plan och program. 
Bilaga 5. Protokollsutdrag och synpunkter från miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Bilaga 6. Protokollsutdrag och synpunkter från natur- och trafiknämnden 
Bilaga 7. Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till det utsända förslaget. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan bifaller juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 7. Vi anser 
att mycket av de synpunkter som lämnas är bra och viktiga. Behovet av att återbruka och 
att handla mer begagnat lyfts på flera ställen i programmet vilket är bra. Nackalistan 
instämmer i det yttrande som lämnas, att vi också behöver öka intresset och möjligheterna 
för att återbruka, dela, låna och hyra. Programmet skulle behöva kompletteras med detta. 
Vi tycker också att vi som kommun kan göra det mer attraktivt att inte bara lämna in prylar 
och kläder till återvinning som vi inte använder till, utan också att göra det mer attraktivt att 
köpa begagnat. Ett sätt att göra det roligare och mer attraktivt är att satsa på en 
återbruksgalleria, som vi i Nackalistan har motionerat om, där man samlar allt inom 
återbruk, second hand, och redesign av återbrukade möbler på ett och samma ställe. Vi 
instämmer också i att det förutom att handla begagnat finns behov av 
beteendeförändringar för att dela, låna och hyra och köpa färre produkter. Här behöver 
även vi som kommun göra mer. Vi instämmer också i vikten av de förslag på åtgärder som 
innebär att kommunen kan motivera och stötta hushåll i hur de kan konsumera textil mer 
hållbart, samt att informera hushållen om hur de kan förebygga att förpackningsavfall 
uppstår. Vi anser också att det skulle behövas styrmedel för att vända utvecklingen, då 
prognosen för avfallsmängder visar att avfallet beräknas öka med 20% fram till 2035 med 
dagens styrning. Låga priser på många råvaror, material och produkter innebär att 
motivationen för att underhålla, laga, reparera och återanvända produkter blir svaga när 
priset för att köpa nytt är lågt. 

- - - - - 
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§  223 KFKS-2024-00638 

Remiss - Stärkt skydd för vissa förtroendevalda och en 
tydligare intern kontroll i kommuner och regioner (Ds 
2024:10) 
Yttrande till Finansdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande i enlighet med bilaga 
2 till tjänsteskrivelse daterad den 20 augusti 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
I en promemoria från Finansdepartementet föreslås en skyldighet för kommuner och 
regioner att förebygga att kommunal- och regionråd med flera utsätts för ohälsa eller 
olycksfall till följd av hot och våld. Den nya skyldigheten motsvarar det ansvar som 
kommuner och regioner har för sina arbetstagare enligt arbetsmiljölagen i fråga om hot och 
våld. Förslaget syftar till att stärka skyddet mot hot och våld för kommunal- och regionråd 
med flera. Promemorian innehåller även ett förslag om att den interna kontrollen i 
kommuner och regioner ska förebygga fel och oegentligheter i verksamheten. Syftet med 
förslaget är att kommuner och regioner i större omfattning ska förebygga, upptäcka och 
åtgärda fel och oegentligheter i verksamheten.  

Juridik- och kanslistaben har utrett förslagen i promemorian och tagit fram ett förslag till 
yttrande. Av det föreslagna yttrandet lyfts bland annat att det finns angelägna skäl till att 
stärka skyddet för kommunal- och regionråd för att förebygga att dessa utsätts för ohälsa 
eller olycksfall till följd av hot och våld. Begreppen ohälsa och olycksfall bör dock justeras i 
den föreslagna lagtexten.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 2 september 2024 
Bilaga 1 Utdrag ur Stärkt skydd för vissa förtroendevalda och en tydligare intern kontroll i 
kommuner och regioner Ds 2024:10 - Sammanfattning och författningsförslag 
Bilaga 2 juridik- och kanslistabens förslag till yttrande  

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt det. 

- - - - - 
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§  224 KFKS-2024-00654 

Remiss - delbetänkande 2024:21 Ett inkluderande 
jämställdhetspolitiskt delmål mot våld 
Yttrande till Arbetsmarknadsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar remissyttrandet enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelsen den 29 augusti 
2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått delbetänkandet Ett inkluderande jämställdhetspolitiskt delmål mot 
våld (2024:21) på remiss. Remissvaret ska vara inne senast den 15 september 2024. 
Delbetänkandet är en del av resultatet från utredningen om en stärkt styrning av arbetet 
mot könsrelaterat våld och hedersrelaterat våld och förtryck (SOU 2024:21). Utredningen 
har bland annat haft i uppdrag att se över det sjätte jämställdhetspolitiska delmålet som idag 
lyder  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 29 augusti 2024 
Bilaga 1 Sammanfattning av remissen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag och synpunkter från socialnämnden 
Bilaga 3 Protokollsutdrag och synpunkter från äldrenämnden 
Bilaga 4 Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt det. 

- - - - - 
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§  225 KFKS-2023-01306 

Politikerinitiativ - Höj målet och utveckla Nackas 
fastigheter (MP) 
Inkom den 18 december 2023 av Desha Svenneborg och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen konstaterar att en ny fastighetsstrategi antogs för ett år sedan. Däri 
anges att klimat- och miljökrav ska ställas i alla fastighetsprojekt, t ex. krav på Miljöbyggnad 
Silver, samt att fastighetsenheten ska arbeta så att målen i kommunens miljö- och 
klimatprogram nås. Kommunstyrelsen ser inte skäl att frångå detta nyligen fattade beslut. 
Däremot är det viktigt att tillvarata erfarenheterna från de ambitiösa miljökrav som ställs i 
multisporthallen i Fisksätra till kommande projekt. Med detta är politikerinitiativet 
färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Initiativet föreslår att höja målet för energikriterierna i Miljöbyggnad till Guld för Nackas 
fastigheter. Fastighetsenheten anser det svårt att överblicka konsekvenserna av detta då den 
nya versionen av Miljöbyggnad innebär betydande förändringar med nya krav och 
anpassning till bland annat EU-taxonomin. Fastighetsenheten föreslår att behålla 
nuvarande krav på Miljöbyggnad Silver i enlighet med kommunens fastighetsstrategi men 
att Nacka börjar att certifiera och inte bara verifiera. Detta bör öka möjligheten att erhålla 
ett högre betyg för Nackas ramverk för gröna obligationer och göra Nacka ännu 
intressantare hos investerare. Fastighetsenheten kommer att göra klimatbudget i alla 
nybyggnadsprojekt med ambitionen att den genomsnittliga klimatpåverkan skall halveras till 
2030. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 10 juni 2024 
Bilaga 1 Politikerinitiativ Höj målet och utveckla Nackas fastigheter 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt 
det. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att det är bra att vi i Nacka aktivt arbetar för att bygga med höga 
miljökrav. Vi ser gärna att man utreder möjligheterna till att gå över till en certifiering 
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istället för endast en verifiering som man har nu. Vi tycker att detta ärende borde ha 
skickats även till KSMU eftersom just klimat - och miljöaspekter ligger på deras bord. 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Energianvändning står både för en stor del av en byggnads klimatpåverkan och dess 
löpande driftskostnader. Det finns alltså både ekologiska och ekonomiska vinster att göra 
genom att bygga mer energisnålt och förbättra en byggnads energianvändning. Miljöpartiet 
vill att kommunen alltid ska använda “Miljöbyggnads” guldkriterium gällande 
energiförbrukning när vi bygger nytt. Förmodligen är det ekonomiskt lönsamt över tid att 
bygga mer energisnålt, men eftersom kommunen märkligt nog aldrig har räknat på det så 
vet vi inte. Förhoppningsvis görs det nu noggranna beräkningar på Fisksätras nya 
idrottshall som ska byggas med en energiprestanda motsvarande “Miljöbyggnad guld”. 

- - - - - 
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§  226 KFKS-2024-00340 

Politikerinitiativ – Alternativa platser för 
verksamhetsområde inom Fisksätra-Saltsjöbaden 
Inkom den 4 mars 2024 av Johanna Kvist (S) m.fl. 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar att kommunen redan arbetar med undersökning av tre 

alternativa platser i Fisksätra för småindustrietablering. 

2. Kommunstyrelsen noterar yttrande från Näringslivsstaben gällande efterfrågan på 
småindustri och liknande verksamheter i Saltsjöbaden och Fisksätra. 

3. Kommunstyrelsen anser därmed Politikerinitiativet färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
2024-03-04 lämnade Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S) och Gunnel Nyman Gräff (S) 
in ett politikerinitiativ om: 

”att utreda efterfrågan på lokaler för småindustri eller liknande verksamhet i Saltsjöbaden 
och Fisksätra. 

att kommunen utreder alternativa platser för småindustri eller liknande verksamhet i 
Saltsjöbaden och Fisksätra” 

Exploateringsenheten genomför för närvarande ett arbete med att titta på tre utpekade 
fastigheter i Fisksätra på uppdrag av Kommunstyrelsen. Arbetet är pågående och förslag 
väntas kunna presenteras under hösten 2024. Utöver detta finns positivt planbesked för att 
utveckla mark för verksamhetsområde med marin inriktning i Gungviken, väster om 
Fisksätra, i enlighet med gällande översiktsplan. 

För att utöver ovan genomföra en övergripande lokaliseringsstudie och inventering av 
möjliga platser för verksamheter inom kommundelen Fisksätra-Saltsjöbaden krävs 
tilldelade medel och ett uppdrag från Kommunstyrelsen då inventeringen kräver deltagande 
resurser från flera enheter inom stadsutvecklingsprocessen. 

Näringslivsstaben har en god bild över den generella efterfrågan av verksamhetsmark i 
Nacka. Intresset i sig är ganska likt det man finner i kranskommunerna. Näringslivsstaben 
kan också konstatera att det finns ett ständigt återkommande intresse för verksamhetsmark 
i Fisksätraområdet såväl som i övriga kommundelar. Företag har ofta god förmåga att själva 
identifiera möjliga platser för verksamhetsetablering. Detta gäller hela Nacka såväl som i 
Fisksätra och Saltsjöbaden. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 26 juni 2024 
Bilaga 1 Politikerinitiativ –Alternativa platser för verksamhetsområde 

Yrkanden 
Henrik Unosson (S) yrkade bifall till politikerinitiativets andra att-sats: ”att kommunen 
utreder alternativa platser för småindustri eller liknande verksamhet i Saltsjöbaden och 
Fisksätra.” I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) och Desha 
Svenneborg (MP) 

Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens stadsledningsutskott. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns två förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott samt förslagen från Henrik Unosson. 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen fattat beslut i 
enlighet med förslaget från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna: 

Vi behöver fler arbetsplatser och möjligheter för företag att etablera sig och växa i 
Fisksätra, det är ett viktigt led i att göra Fisksätra tryggare och mer attraktivt. Vi har pekat 
ut tre platser som vi vill pröva, vilket också kommunfullmäktige ställt sig bakom. 
Vänsteroppositionen (S, Nackalistan och V) säger sig också vilja ha fler arbetsplatsområden 
i Fisksätra men ställer sig ändå inte bakom att pröva de tre områden som vi pekat ut, utan 
vill ge tjänstemännen lite svepande uppdrag att utreda mer. Det är just sådana otydliga 
uppdrag som kostar pengar och gör att man inte kommer i mål. Även de partierna borde 
kunna åka till området eller titta på en karta och föreslå områden som bör prövas. Politik är 
ett hantverk som kräver att man anstränger sig och kommer med konkreta och 
genomarbetade förslag. 

Henrik Unosson lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 

Detta politikerinitiativ togs fram i början av 2024 när den moderatstyrda minoriteten ville 
sälja Igelbodatomterna, men kort därefter backade de från det. Tack vare ett stort 
engagemang bland boende och föreningar i både Fisksätra och Saltsjöbaden, tillsammans 
med en aktiv opposition, räddades Igelbodatomterna.  

Socialdemokraterna ser positivt på att tre områden nu utreds för verksamhetsområde i 
Fisksätra. Samtidigt har vårt initiativ en bredare ansats och därför yrkade vi bifall till det. 
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Mikael Carlsson lät anteckna fölande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker det är bra om kommunen kan leta lämpliga platser för 
verksamhetsområden i alla kommundelar. Vi tror att efterfrågan på bra platser med bra 
lokaliseringar är stor och att det lokala näringslivet kan utvecklas positivt i kommunen om 
vi kan lokalisera dessa platser. I tjänsteskrivelsen så beskrivs processen kring 
verksamhetsområden som väldigt passiv från kommunen, det är först när något företag 
intresserat sig för någon mark som man börjar titta på detta. Vi är istället för en annan 
process där kommunen mer aktivt planerar utvecklingen av kommunen och hittar platser 
för verksamhetsområden som så lite som möjligt innebär negativa konsekvenser för 
närboende eller för natur och kulturmiljö. Vi tror att detta sker på bästa sätt genom att 
kommunen tar en mer aktiv roll i utvecklandet och tillskapandet av nya 
verksamhetsområden istället för att vänta på att enskilda företag ska komma med förslag. 
Vi tror att detta arbetssätt även skulle vara positivt för näringslivet i kommunen. 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
En bra alternativ plats för ett verksamhetsområde i Fisksätra-Saltsjöbaden är Erstavik 25:31 
där Vattenfall idag har en mottagningsstation. Vattenfalls tomt är på 48 724 kvm och om 
de bygger en modernare mer komprimerad anläggning så blir det drygt 48 000 kvm över 
som skulle kunna användas som verksamhetsområde. I en modern komprimerad 
elanläggning kan man dessutom ta tillvara på den överskottsvärme som idag används till att 
“elda för kråkorna”. Överskottsvärmen skulle istället kunna användas till att värma upp 
Stenas fastigheter i Fisksätra som idag värms upp med olja. Detta skulle utöver den 
ekonomiska vinsten också bli en vinst för klimat och miljö. Miljöpartiet vill att kommunen 
tar kontakt med Vattenfall för att undersöka förutsättningarna för en sådan omvandling. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet ser att det är bäst att bifalla politikerinitiativet då Nacka kommuns egna 
utredningsförslag begränsar sig några få områden i närområdet till Fisksätra. Vi menar att 
ett öppnare och större sökområde kan ge bättre resultat. Att utesluta hela Saltsjöbadet från 
utredningsuppdraget kan ge fel effekter. 

- - - - - 
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§  227 KFKS-2024-00475 

Medborgarförslag gällande parkering Stavsborgsskolan 
Älta 
Inkom den 8 april 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att ägaren till den aktuella fastigheten Älta 14:97 i Nacka 
kommun upplåtit marken för parkering på kvällar, helger och helgdagar.  

Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
I ett medborgarförslag som inkommit till kommunen föreslås att en lastplats belägen vid 
Stavsborgsskolan i Älta ska omvandlas till parkeringsyta tillgänglig för allmänheten under 
kvällar och helger. Aktuell yta framgår av bilaga till tjänsteskrivelsen.  

Den aktuella fastigheten ägs av en privat fastighetsägare.  

Kommunen är ansvarig för att reglera parkering på allmän platsmark. Aktuell fastighet 
utgör dock kvartersmark, vilket innebär att det är fastighetsägaren som avgör om 
parkeringsplatser ska tillskapas och i sådana fall vilka parkeringsregler som ska gälla för 
dem. Kommunen kan därmed inte heller upplåta parkering på platsen enligt lagen 
/(1984:318) om kontrollavgift vid olovlig parkering. 

Ägaren av den aktuella fastigheten har själv beslutat att upplåta lastplatsen för parkering 
under kvällar, helger och helgdagar. Allmänheten kommer således att kunna parkera inom 
ytan från 17-07 på vardagar och dygnet runt på helger och helgdagar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 19 juni 2024 
Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt 
det. 
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Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Tillgången till parkeringsplatser i Älta är ansträngd och det är positivt att Ältabor ser 
möjliga platser och inkommer med ett medborgarförslag som detta. Vi ser positivt på att 
ägaren av den aktuella fastigheten nu har upplåtit marken för parkering på kvällar, helger 
och helgdagar och hoppas det kan underlätta parkeringssituationen. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att detta är ett bra medborgarförslag och vi är glada att intentionerna i 
detta kan uppfyllas. Vi vill dock påpeka att problemet med parkeringen och att vi inte 
snabbt kan åtgärda detta själva är en följd av och en av nackdelarna med den stora 
utförsäljning av välfärdslokaler som skett i Nacka. Kommunen förlorar helt rådigheten 
över marken och kan inte på egen hand styra till exempel parkeringar så att de kan utnyttjas 
på ett optimalt sätt 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Det är ett klokt medborgarförslag som kan underlätta vardagen för alla som behöver 
parkera i närheten av idrottshallarna och fotbollsplanen vid Stavsborgsskolan. Klokt att 
använda marken resurseffektivt så att den fungerar för olika ändamål på olika tider. Tyvärr 
har kommunen sålt marken och möjligheten att själva bestämma parkeringsregler på 
platsen. Det beslutet att sälja marken ger markägaren rätt att bestämma själv om det får 
parkeras på platsen eller om det kommer kosta pengar att parkera i framtiden. 

- - - - - 
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§  228 KFKS-2024-00513 

Medborgarförslag – Skapa Nacka sportfält genom 
överdäckning av Värmdöleden 
Inkom den 19 april 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget att tillskapa idrottsfunktioner 
genom att överdäcka del av Värmdöleden då kommunfullmäktige beslutat att pausa 
stadsbyggnadsprojekt Mötesplats Nacka där överdäckningen ingår utifrån kraftigt ökade 
kostnader och stora risker för kommunens ekonomi. 

Medborgarförslaget är i och med detta färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Förslagsställaren föreslår att kommunen ska tillskapa ytor för idrottsfunktioner genom att 
överdäcka ytterligare del av Värmdöleden i samband med den planerade överdäckningen i 
projektet Mötesplats Nacka. Överdäckning av väg- och spårområden för att möjliggöra 
exempelvis idrottsfunktioner, bostäder och arbetsplatser innebär stora inventeringar och 
hantering av omfattande och komplexa frågeställningar.  

Kommunfullmäktige har fattat beslut om att pausa stadsbyggnadsprojekt Mötesplats Nacka 
på grund av omfattande kostnader och med målet att kommunens stadsutveckling ska vara 
i balans till år 2040. Det är framförallt kommunens ekonomi som påverkar möjligheten att 
initiera ett kostnadsdrivande projekt som en överdäckning sannolikt skulle innebära. Enligt 
kommunens mål och budget ska stadsutvecklingen vara självfinansierad till och med år 
2040, vilket innebär att inkomsterna ska vara minst lika stora som utgifterna. För att uppnå 
detta krävs ett aktivt arbete för att säkra att inkomster och utgifter taktar med varandra. 
Prognoser baserade på pågående och planerade projekt har gjorts och visar alltjämt på att 
det är en stor utmaning att uppnå målet fram till 2040.  

Som följd av kommunfullmäktiges beslut om att pausa stadsbyggnadsprojekt Mötesplats 
Nacka och de omfattande investeringar som förslaget skulle innebära föreslås förslaget 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 juni 2024 
Bilaga Medborgarförslag ”Skapa Nacka sportfält genom överdäckning av Värmdöleden” 
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Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt 
det. 

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna: 
Det här är ett spännande och roligt förslag, det vore utmärkt om man kunde överdäcka 
Värmdöleden för att dels frigöra ytor idrott och bostäder och dels för att bli av med buller 
och den barriär som motorvägen utgör idag. I våras pausade vi arbetet med Mötesplats 
Nacka (överdäckning av drygt 300 meter av Värmdöleden mellan Nacka Forum och Nacka 
strand) eftersom kostnaderna beräknades bli alldeles för höga och trafikstörningarna för 
långvariga. Det skulle kosta 8,5 miljarder kronor. Större överdäckningar skulle givetvis 
kosta ännu mer. Vi ser därför inte att det finns någon ekonomisk realism i 
medborgarförslaget i dagsläget.  

Vi noterar att socialdemokraterna lovar ganska vidlyftigt nya idrottsanläggningar och pekar 
också på en överdäckning som möjlig lösning. Tyvärr är det bara luftslott om man inte 
också talar om hur det ska finansieras – chockhöjd skatt eller tas från skolan och 
äldreomsorgen? Vi moderater vill få maximalt värde för skattepengarna och vi kan få mer 
idrottsanläggningar på andra sätt än genom en överdäckning. De pengar det skulle kosta 
skulle räcka till mångdubbelt fler fotbollsplaner, badhus, sporthallar etc på andra sätt. Just 
nu byggs en ny ridanläggning i Velamsund, en multisporthall i Fisksätra, en simhall i 
Saltsjöbaden och en sporthall i Ektorp. Vi har lagt konstgräs på flera fotbollsplaner så att 
de kan används mer och inom ett år hoppas vi också att två nya 11-spelarplaner 
tillkommer. 

Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Vi socialdemokrater vill tacka för engagemanget och ett bra förslag för att skapa fler 
idrottsytor i Nacka. Socialdemokraterna har tidigare drivit att överdäcka 222:an för att 
skapa ytor för idrott. Under våren blev vi tyvärr tvungna att pausa projektet Mötesplats 
Nacka, bussterminal och överdäckning, för att kostnaderna väntades bli väldigt mycket 
högre än vad som beräknats. Vi har varit kritiska mot detta då just Mötesplats Nacka var ett 
av de viktigaste projekten, inte minst för att knyta samman tunnelbanan med bussarna. Det 
är viktigt att framöver inte omöjliggöra för en överdäckning. Vi ser också vikten av att 
Järlahöjden utvecklas med fokus på idrott och kultur. Vi kan tyvärr bara konstatera att med 
Moderaternas politik så finns en ovilja att prioritera idrottsytor och yta efter yta faller. 
Exploatörernas intressen sätts ständigt framför våra barns. 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
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Att överdäcka Värmdöleden för att få plats med idrottsytor har tyvärr visat sig bli på tok 
för dyrt. Ett alternativ som skulle kunna fungera är att lägga en del av Värmdöleden i 
tunnel. Värmdöledens vägområde inklusive säkerhetszon är ca 75 meter. Om vi i Nacka 
skulle förlägga 1 500 meter av Värmdöleden från i höjd med Vikdalsgränd fram till 
Finntorp i en tunnel, skulle vi frigöra en exploateringsbar yta om ca 100 000 kvm och 
dessutom få ett väldigt mycket tystare och trevligare Nacka. För att finansiera tunneln 
skulle hälften av ytan behöva exploateras med bostäder men den andra hälften skulle kunna 
användas till annat, t.ex. idrott. Tunneln skulle dock försvåra byggandet av en eventuell 
framtida Östlig förbindelse, och eftersom alla politiska partier i Nacka, utom vi i 
Miljöpartiet och Vänsterpartiet, prioriterar Östlig förbindelse så blir det ingen tunnel. 

- - - - - 
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§  229 KFKS-2024-00519 

Medborgarförslag om att införa gratis SL-kort till alla 
Nacka kommuns unga och pensionärer året runt 
Inkom den 22 april 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om att införa gratis SL-kort till alla Nacka 
kommuns unga och pensionerade året runt. 

Sammanfattning av ärendet 
I medborgarförslaget föreslås att kommunen inför gratis SL-kort till alla Nacka kommuns 
unga och pensionärer året runt i ett obestämt antal år. Trafikenheten bedömer att 
intentionerna i medborgarförslaget är positiva i syfte att öka andelen resor med kollektiva 
färdmedel inom kommunen och för att öka tillgängligheten till kollektivtrafiken för unga 
och äldre. Nacka kommun arbetar kontinuerligt med åtgärder som fyller samma målbild, 
där kommunen tydligt har ansvar, rådighet och möjligheter. Regionen ansvarar för 
kollektivtrafikens utbud och biljettpriser, och är den part som primärt bör hantera en fråga 
om att ytterligare reducera priset för resenärerna.   

Avseende de ekonomiska motiven i förslaget har både unga och pensionärer redan 
förmånliga erbjudanden och priser på den ordinarie SL-taxan. Bedömningen är att förslaget 
om gratis SL-kort kan innebära stora ekonomiska kostnader, där invånare exempelvis kan 
dra nytta av förmånen på ett negativt sätt, så som att hämta ut ett SL-kort som inte nyttjas 
frekvent eller överhuvudtaget. Med ovanstående motiv är bedömningen att förslaget bör 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 17 juni 2024 
Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt 
det. 

Protokollsanteckning 
Stefan Hult lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 

Socialdemokraterna anser förstås att det är mycket viktigt att kollektivtrafik är tillgängligt 
för alla grupper i samhället. Därför tycker vi att intentionerna i medborgarförslaget är 
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positiva. Vi uppfattar att syftet är att öka antalet resor med kollektiva färdmedel och att öka 
tillgängligheten till kollektivtrafik för unga och äldre. Men vi menar att det med dagens 
ekonomiska läge inte är möjligt att kommunen tar på sig nya utgifter på 100-tals miljoner 
kronor på ett område som i första hand är regionens ansvar. Därutöver har både unga och 
pensionärer redan idag mer förmånliga priser på färdbiljetter än övriga ålderskategorier. 
Från och med sportlovet 2024 är ungdomar i åldern 12-17 år också berättigade till en 
lovbiljett som gör att de kan resa kostnadsfritt med kollektivtrafiken under alla skollov. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet ser stora positiva effekter av medborgarförslaget och i regionen där taxor för 
kollektivtrafiken hanteras är vänsterpartiets politik att sänka taxorna. Vi är för gratis lovkort 
för ungdomar och sänkta taxor för alla resenärer. Det behöver dock ske stegvis för att 
regionens budget ska räcka till många ändamål. Ett problem i både kommunens och 
regionens budgetar är de minskade statsanslagen som tvingar region och de flesta 
kommuner till plågsamma besparingar. När sen Nacka kommun dessutom sänker skatten 
minskar budgeten för extra insatser för tex ungdomar eller pensionärer ytterligare. 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Miljöpartiet tycker att det är ett väldigt bra, väl genomarbetat medborgarförslag, även om vi 
har valt en annan väg att påverka. Det var också vi som låg bakom satsningen på gratis 
busskort under sommarlovet för alla ungdomar i Stockholmsregionen.  

För att stötta alla med små marginaler vill vi i Miljöpartiet införa ett billigt 
kollektivtrafikkort, ett Sverigekort, som gäller i hela landet. Priset för Sverigekortet 499 
kr/månad för vuxna och 250 för ungdomar/studenter/pensionärer. Vi vill att staten ska stå 
för satsningen. Det skulle innebära en kraftig kostnadsminskning för alla som reser 
kollektivt i vårt land. Vid sidan av den tuffa ekonomiska situationen ser Miljöpartiet 
kollektivtrafiken som en mycket viktig del i klimatomställningen. 

- - - - - 
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§  230 KFKS-2024-00902 

Ordförandeinitiativ Revidering av kommunstyrelsens 
delegationsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen bifaller ordförandeinitiativet om revidering av kommunstyrelsens 
delegationsordning avseende upphandling inom beslutade investerings- och/eller 
exploateringsåtgärder i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad den 29 augusti 
2024. 

Sammanfattning av ärendet 
I syfte att stärka insynen och möjligheten till påverkan under investeringsprojekts gång 
föreslås genom ordförandeinitiativ en revidering i kommunstyrelsens delegationsordning. 
Som en initial åtgärd är förslaget utifrån ordförandeinitiativet att införa 
beloppsbegränsningar i punkten 4.1 och 4.2 som rör upphandling inom beslutade 
investerings- och/eller exploateringsåtgärd samt se över delegaterna. Utifrån hur föreslagna 
ändringar kommer att inverka på mängden ärenden och den praktiska hanteringen i 
projekten kan ytterligare revidering med justeringar bli aktuellt framöver.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 29 augusti 2024 
Bilaga 1 Ordförandeinitiativ 
Bilaga 2 Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) ansluter sig till ordförandeinitiativet och yrkar bifall till förslaget. I 
yrkandet instämde Filip Wiljander (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD) 
och Mikael Carlsson (NL). 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och fann att kommunstyrelsen 
bifallit ordförandeinitiativet. 

- - - - - 
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§  231  

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen får muntlig information om en dom i Förvaltningsrätten, mål nr 3202-
24, gällande ett mål mellan Konkurrensverket och Nacka kommun. Domen finns bilagd i 
anmälningar till dagens sammanträde. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet. 

- - - - - 
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§  232 KFKS-2023-00036 

Tilldelningsbeslut i upphandlingen av IT-Driftspartner 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av tjänsten IT-driftspartner till 
IT-Total Sweden Ab med organisationsnummer 556840-2480. 

Kommunstyrelsen delegerar till digitaliseringsdirektör att efter att avtalsspärren löpt ut ingå 
avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och upphandlingsdokumentet. 

Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Avtalet omfattar IT drift av Nacka kommuns utpekade servrar. I tjänsten ingår ett 
helhetsansvar för Nacka kommuns IT-drift samt kontinuerlig säkerhetsövervakning av 
Nacka kommuns IT-miljö. 

Upphandlingen har genomförts genom ett förhandlat förfarande där anbudsgivare först 
selekterades baserat på skriftlig redovisning av kvalitativa aspekter. Fem anbudsgivare 
selekterades ut och fick tillgång till det fullständiga upphandlingsunderlaget. Av dessa har 
fyra valt att lämna in anbud. 

Utöver tekniska krav på tjänsten har särskilda krav ställts kring IT-säkerhet och 
kontinuerlig samverkan kring avtalet och uppdateringar av säkerhetsåtgärder i Nacka 
kommuns driftsmiljö. Tilldelning har skett utifrån bästa pris i förhållande till kvalitet. 
Kvalitetsutvärdering har skett genom anbudsgivare som lämnat anbud dels skriftligt dels 
muntligt genom demonstration besvarat förbestämda frågor och erhållit poäng baserat på 
sina svar. 

Förhandling har genomförts med samtliga fyra anbudsgivare vid 2 tillfällen. Förhandlingen 
har syftat till att av anbudsgivares inlämnade priser på deltjänster och delkomponenter 
stämmer med Nacka kommuns behov. 

Avtalsspärren gäller i tio dagar från det att tilldelningsbeslutet fattats och anbudsgivare 
meddelats. 

Handlingar i ärendet 
Tjänseskrivelse daterad den 26 augusti 2024 
Bilaga 1. Upphandlingsprotokoll 
Bilaga 2. Bilaga sekretess lämplighetsbedömning utkontraktering IT-drift 
Bilaga 3. Bilaga sekretess konsekvensbedömning IT-drift 
Bilaga 4. Bilaga sekretess riskanalys IT-drift 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

- - - - - 
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Bilaga 1 till protokoll KS 2024-09-02 § 217  
Samråd för ny översiktsplan (Dnr. KFKS-2023-00212) 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
 
§07 Samråd för ny översiktsplan   
Protokollsanteckning: 

Nackalistan yrkar på återremiss eftersom vi tycker att detaljrikedomen i översiktsplanen är 
alldeles för låg, det är svårt att förstå vad som planeras och flera viktiga delar som påverkar 
utvecklingen är inte med. Detta är något som är omöjligt att ändra på efter samrådet utan 
att hela samrådet måste göras om.  Vi saknar också t.ex. idrottsplatser, fotbollsplaner, 
kulturlokaler och drivmedelsstationer. Alla dessa saker behöver planeras in tidigt för att 
övrig utveckling av kommunen ska kunna förhålla sig till det. Även en sådan sak som hur 
många som ska bo i kommunen 2050 borde förtydligas då mycket av t.ex. 
infrastruktursatsningar beror på hur befolkningsunderlaget i kommunen ser ut.  

Vi tycker det är positivt att kommunstyrelsen nu fattade beslut om att” Idrottsperspektivet 
ska förstärkas genom tillägg med ytterligare en punkt på s 28 som översiktligt beskriver 
planeringen för att stärka idrottsmöjligheterna samt i kapitlet ”Friluftsliv och 
grönområden” (s 80-83) med text och karta över befintliga och planerade 
idrottsanläggningar och de anläggningar som nu är under byggnation (t ex nya 
fotbollsplaner, multisporthallen i Fisksätra, nya simhallen i Myrsjö sportcentrum och nya 
idrottshallar).” men vi tycker att en sådan viktig förändring borde innebära att ärendet 
återremitteras så att vi kan bereda ärendet politiskt innan planen skickas ut på samråd.  Vi 
tycker också det är oklart hur översiktsplanen förhåller sig till RUFS som nu är ute på 
samråd.  

 

En annan sak som inte är med i översiktsplanen är 30 % skyddad natur i Nacka. Kring 
detta mål råder det stor politisk enighet ändå når inte de skyddade områdena tillsammans 
med de områden kommunen nu ska utreda upp till 30%. Vi tycker att det är viktigt att 
översiktsplanen visar att kommunen 2050 ska ha 30% skyddad natur och att detta mål inte 
bara är tomma löften och ord.  

 

 

Eftersom kommunstyrelsen inte vill utreda våra förslag närmare och presenterar ett 
samrådsförslag som inte lever upp till det som vi tycker ett sådant dokument borde göra 
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eller visar på den utveckling som vi tycker Nacka bör ha med bl.a. 30% skyddad natur så 
kan vi inte ställa oss bakom detta utan yrkar avslag på samrådsförslaget. 

Nedan har vi sammanställt de flesta av de förändringar vi vill se. Vi kan inte ställa oss 
bakom att sända ut förslaget på samråd med de stora brister vi anser finns. Detta är inte 
hur vi vill att Nacka kommun ska utvecklas. 
 
Nackalistans synpunkter på utkast till översiktsplan  
Övergripande synpunkter   

• Nackalistan har invändningar emot hur detta ärende har beretts så här långt. Att 
skicka ut utkastet för översiktsplanen för synpunkter under ett antal sommarveckor 
minskar politikens möjligheter att granska och analysera planen vilket försämrar 
den demokratiska processen. Vi vill påminna om att kommunen tidigare fått 
synpunkter på hur viktiga ärenden bereds, t.ex. från revisionsfirman E & Y i 
samband med kommunens beredning av den s.k. upphöjningen av Saltsjöbanan. 
Ett annat exempel där kommunen får kritik för sin ärendeberedning och bristande 
projektstyrning är när KPMG nyligen reviderade hanteringen av Kyrkviken och 
Stadshusparken. 

• Det är inte tydligt hur allmänhetens synpunkter har tillvaratagits i framtagandet av 
översiktsplanen. Allmänhetens har inkommit med synpunkter på översiktsplanen 
och den s.k. framtidsdialogen som har engagerat många Nackabor. Att inte hantera 
och bemöta de synpunkter som inkommit kan leda till missnöje och politikerförakt. 

• Nacka kommun har de senaste åren präglats av ett byggkaos. Nackalistan vill att 
Nacka ska utvecklas varsamt. En stor del av översiktsplanen kallas för 
”mångfunktionell bebyggelse” vilket kan innebära bostäder, parker, naturområden, 
kontor, handel, idrott mm. Det betyder att kommunen har full flexibilitet att 
använda ytan som den vill och avsikten med översiktsplanen går förlorad. 
Möjligheten att förstå och påverka hur kommunens yta planeras att användas blir 
begränsad för kommunens invånare. Nackalistan vill inte att begreppet används 
utan att innebörden preciseras och utan att det förklaras vad som avses. 

• Den senaste tiden har ett antal byggprojekt pausats i Nacka kommun. Det framgår 
inte i utkastet till översiktsplan om en ny prognos för befolkningsutvecklingen 
ligger till grund för förslaget. Nackalistan anser att den befolkningsprognos som 
översiktsplanen baseras på ska specificeras.  

• Som vi framförde i juni stämmer inte översiktsplanen och den regionala 
utvecklingsplanen i Stockholms län (RUFS) överens i flera avseenden. Det gäller 
bl.a. tunnelbanans förlängning från Nacka forum till Orminge centrum, östlig 
förbindelse, kollektiv båttrafik och bussterminalen vid Nacka forum.  

• Det är oklart om programmet för Sickla och Centrala Nacka, strukturplanen och 
strukturkartan för Centrala Nacka ska utgå eller arbetas om. Den naturvårdsplanen 
som man refererar till i översiktsplanen finns ännu inte.  
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Generella synpunkter 
Buller 
Sid 90 i ÖP, Miljökvalitetsnormer buller. 
Buller har stor inverkan på människors hälsa och livskvalitet och finns med i flera av 
riksdagens miljökvalitetsmål. Det byggkaos som präglat Nacka de senaste åren leder till 
kraftfulla bullerstörningar för kommunens invånare. Bullret kommer dels från byggandet i 
sig, dels från bl.a. vägtrafiken när invånarantalet stiger.  
I översiktsplanen står bla att ”i planeringen eftersträvas goda ljudmiljöer.” Nackalistan 
efterfrågar en strategi för hur kommunen ska lösa bullerproblemen när byggandet och 
antalet invånare ska öka.  
Alla kommuner över 100 000 invånare ska kartlägga buller från vägar och spårtrafik. På sid 
90 i ÖP finns en karta som heter "Bullerkartläggning väg". Det framgår inte om den är ny 
eller när den gjordes.  Det är svårt att från kartan utläsa vilka områden som är röda och 
vilka som är lila (över 70 dBA). Det behöver bli tydligare. 
Redan idag finns bullerproblematik från Värmdöleden, Värmdövägen, Saltsjöbadsleden och 
Saltsjöbanan för att nämna några. Bullerplank saknas på flera sträckor och bullret upplevs 
som störande av många boende. Med ökad turtäthet på Saltsjöbanan riskerar bullret även 
från järnvägen att öka vilket påverkar många som bor i småhusområdena längs med banans 
sträckning. Vi vill också att det tydliggörs om bullerkällor utanför kommungränsen som 
påverkar Nacka ska karteras (t ex Tyresöleden, väg 222 i höjd med Henriksdal och 
inflygningsleden till Bromma)?Dessa påverkar ju Nacka väldigt mycket. 
 
Klimat och miljö 
Klimatpåverkan, anpassning till den pågående klimatförändringen och miljöaspekter ska 
vara vägledande i alla projekt. Vissa nybyggda områden präglas idag av betong och cement 
vilket innebär stor utsläpp av växthusgaser. Hårdgjorda ytor ska minimeras så långt det är 
möjligt.  
 
Nackas lokala centrum 
Nackalistan anser att de lokala centrum som finns i Nacka har en viktig roll i boendes 
vardag och behöver utvecklas. Här finns en stor potential i Nacka att öka boendekvaliteten 
med levande centrum som erbjuder både service, föreningslokaler och kultur. I 
översiktsplanen är fokus på bostadsbyggande i våra centrum men vi menar att det som inte 
är bostäder bör lyftas.  
Beskrivningen av lokala centrum bör differentieras. Beteckningen ”Lokala centrum” som 
används för att beskriva alla olika centrum, t.ex. Björknäs centrum, Fisksätra centrum, 
Ektorp Centrum och Älta Centrum blir lätt otydlig och missvisande. Det är exempel på 
centrum med väldigt olika karaktär.   
 
Nackas kulturella arv 
Nackalistan anser att hus av historisk eller kulturell betydelse måste skyddas. Det gäller till 
exempel Sickla och Neglinge stationshus och chefsbostaden i Finnboda. Andra exempel är 
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Birkaområdet och Storängen som är viktiga kulturmiljöer och bör bevaras. Vi vill värna 
Nackas kulturella arv och bevara dem för framtida generationer. Vi vill också att det 
preciseras vad man menar med att kulturmiljön ska ha plats för nya årsringar? Det är 
otydligt om kulturmiljöerna som inte omfattas av riksintresse ska bevaras eller inte. 
 
Föreningslivet; sport, fritid och kultur 
Att ha lätt tillgänglig och boendenära yta för spontan idrott  är livskvalitet för många 
Nackabor och en stor anledning till att många väljer att flytta hit.  Nacka har idag ett stort 
behov av fotbollsplaner och plats för annan sport. Det är anmärkningsvärt att 
översiktsplanen inte verkar lösa dessa problem. Kommunen bör planera in bostadsnära 
idrottsytor i alla kommundelar. Fritidsgårdar ska finnas i alla kommundelar och det bör 
tillskapas nya på t.ex. Kvarnholmen-Finnboda-Finnberget när kommunen växer. 
Vi saknar ytor i planen som tydligt är dedikerade till sport, fritid och kultur. På vissa ställen 
i översiktsplanen går det att läsa att idrott och kultur ska finnas men det preciseras inte på 
kartorna vilket är en stor brist.  
På sidan 65 skriver man ”Det är viktigt att reservera mark i strategiska lägen eftersom dessa 
anläggningar ofta kräver stora ytor och måste vara placerade inom eller nära de större 
tätorterna för att vara tillgängliga för många.” 
Ändå väljer man att inte placera ut vare sig befintliga eller tilltänkta idrottsplatser vilket ger 
intrycket att inget skall tillskapas till 2050 
 
På den nu gällande översiktsplanen finns större idrottsplatser utsatta så den förändring man 
nu föreslår är en stor försämring. 
 
Synpunkter på specifika delar av kommunen: 
Västra Sicklaön 
Denna del av kommunen är redan kraftigt förtätad och de boende klagar på byggkaos, dålig 
framkomlighet och att grönytor försvinner. Det är dags att dra i handbromsen vad gäller 
byggandet och fokusera på boendekvalitet för de som redan bor i området. Västra Sicklaön 
har några av kommunens mest värdefulla kulturbyggnader som måste bevaras. De små 
naturområden som idag finns måste bevaras. 

• Henriksdalsbacken: Den östliga sidan av Henriksdalsbacken (alltså Trolldalen) 
borde förbli naturmark. Här nämndes i samrådshandlingarna för 
Henriksdalsbacken att en del av Trolldalen ska bli hundrastgård 
(parkmark?) eftersom befintliga hundrastgården exploateras inom detaljplanen 
för Henriksdalsbacken. Hundrastgården får inte placeras i skogen. 

• Henriksdal (skogsdungarna norr och syd om Kvarnholmsvägen mellan 
Henriksdalsringen och Henriksborg): Dessa skulle exploateras inom etapp 2 och 
3 inom planprogrammet för Henriksdal som nu alltså är mycket försenad. 
Kommunen vill exploatera skogen för att skapa en stadsgata vid 
Kvarnholmsvägen. Vi vill skydda den skog som finns där. 
En gångbro mellan Henriksdal och Sickla ska utredas. 
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• Hästholmssundet (sundet mellan Finnboda / Finnberget och 
Kvarnholmen): Positivt att det skapas vattenytor och parkliknande omgivning 
men Start PM föreslår också att bostadshus ska byggas på marken där det idag 
står Hästholmens Båtsällskap vars historiska klubbhus brann ner för någon vecka 
sedan. 

• Utblicken och Förmansbostaden (Finnberget). Detta område bör betecknas som 
naturmark och ej exploateras. 

• Skatberget (ganska brant skogsdunge mellan Finnberget och Finnboda): Bör förbli 
naturmark.  

• Bageribacken (Saltsjöqvarn mellan bostadsområdet och Saltsjöbanan): Bör förbli 
naturmark och inte exploateras.  

• Engelska parken (skogsdunge mellan Danvikshem och Vilans skola som omger 
gångvägen för skolbarnen): Bör förbli naturmark. Mycket av naturen runt 
Danvikshem har redan exploaterats. Skogsdungen hade högsta naturvärdet (klass 
1)  

• Fredriksberg (östra Kvarnholmen mellan Kvarnholmsvägen och 
Disponentbostaden och Kvarnholmsparken & Inloppet): Bör förbli naturmark 
och inte exploateras. Exploateringsgraden är redan mycket hög på Kvarnholmen. 

• Svindersberg (västra Finntorp): Bör förbli naturmark och inte exploateras. 
• Norra Alphyddan mellan Värmdöleden och Alphyddans bostadsområde: Bör förbli 

naturmark och inte exploateras. En del har redan exploaterats när 2-3 studenthus 
skulle byggas. Exploateringsgraden på Alphyddan får inte öka. 

• Birkaområdet Vi vill att översiktsplanen anger att detta är ett område med 
villakaraktär som ska   bevaras.  

• Finnbodaberget Vi vill att kommunen förbättrar tillgängligheten för de boende här 
genom att planera för en hiss. 

• Svindersvikens naturreservat Vi föreslår att mark (i enlighet med vår motion) kring 
Svindersviken utreds som naturreservat. 

• Ryssbergen Detta område bör kvarstå som naturmark och inte exploateras. 
• Järlahöjden Detta område är ett nav för idrotten i kommunen, det är viktigt att 

idrotten blir kvar och att det utvecklas till ett idrottskluster. 
• Bussterminal (Bytespunkt) Det är viktigt att omstigningen mellan bussar och t-bana 

sker på ett smidigt sätt. Miljön i centrala Nacka måste värnas och negativa 
konsekvenser så som buller, luftföroreningar och trafikköer ska minimeras om 
fler bussar från Östra Nacka ska in centralt för att komma till t-banestationer. 

• Torg Nackalistan vill utveckla torgen i Finntorp, Henriksdal, Finnboda till att bli 
gröna mötesplatser.¨ 

• Sydöstra vikdalen Detaljplanen bör arbetas om och den västra delen planeras som 
naturmark. 

Området behöver utvecklas, när vi tittar på Kvarnholmen, Henriksdal och Finnboda så 
finns inga bibliotek, kulturhus, fritidsgård, föreningslokaler eller andra icke kommersiella 
mötesplatser planerade. Närmaste lokalerna är nog Dieselverkstan. Och det är knappast på 
gångavstånd. Här måste kulturlokaler planeras in  
 
Sidan 44: Kommunen skriver "De gröna länkar som finns mellan Ryssbergens natur, 
Erstaviken, Kyrkviksparken och Djurgården utgör ett viktigt ekologiskt samband som 
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stärks genom bevarandeåtgärder och gröna kompletteringar inom stråket..." men de många 
mindre naturområdena som nu blir "multifunktionell bebyggelse" försvagar dessa länkar 
betydligt. Spridningsvägar för eklevande arter måste säkerställas. För mycket bebyggelse på 
Kvarnholmen och Ryssbergen skär av den viktiga Tyrestakilen. 

Kollektivtrafik 
Många bor på berg och långt bort från bryggorna (Henriksdalsberget, Finnberget, 
Danvikshem) och är beroende av fungerande kollektivtrafik. Biltrafiken kommer öka 
betydligt (vissa sträckor med 300 - 400 %) eftersom området ligger långt borta från 
tunnelbanan. Nackabussarna från Henriksdal kommer också glesas ut rejält när 
tunnelbanan drar igång. Tillgängligheten har alltså de senare år snarare försämrats. Se bara 
seniorerna på Danvikshem. 
 
Sidan 45: Kommunen skriver " Ett annat viktigt fokus som är särskilt prioriterat inom 
Nacka stad är att motverka effekten av värmeöar genom att säkra förutsättningar för 
utrymme för träd och grönska i stadens och gaturummens utformning". Men det är precis 
de redan förverkligade detaljplanerna för t.ex. Finnboda och Kvarnholmen har skapat. 
Kajer, torg och gator utan träd, grönska eller annat som ger skugga. 
 
Östra Sicklaön 
Skuruparken: Nackalistan anser att denna unika miljö ska bevaras som naturreservat.   

• Gungviken: Vi vill att detta område omklassificeras från verksamhetsområde till Natur 
och friluftsområde. Vi har lämnat ett politikerinitiativ i frågan och tycker inte att 
platsen är lämpad som verksamhetsområde. 
• Ektorp Centrum: Nackalistan vill utveckla detta centrum med småskalig service, 

kultur och föreningsverksamhet.  Fokus bör inte vara bostäder.  

• Saltsjöbanans stationsbyggnader Vi vill att Saltsjöbanans stationsbyggnader bevaras. 
 
Boo 
Boo är ett område som har utvecklats i alltför snabb takt med stora problem för de boende 
avseende framkomlighet, buller och brist på service. Översiktsplanen fokuserar inte på att 
lösa de här problemen utan riskerar att skapa ytterligare problem. Nackalistan anser att 
området behöver mer service, kultur och ytor för idrott. Fokus på att bygga ytterligare 
bostäder måste upphöra.  

• Björknäs/Värmdövägen Vi vill behålla den småskaliga bebyggelsen, minska 
genomfartstrafiken i området samt skydda naturen. Området ska även 
fortsättningsvis präglas av villabebyggelse. Eventuell nybyggnation ska ske vid 
centrumområdet. Det är viktigt att kommunen vidtar åtgärder för att minska 
trafiken som går genom området. Björknäs centrum bör utvecklas med service, 
kultur och föreningslokaler. 
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• Orminge Exploateringen av området bör upphöra. Kommunen bör utveckla 
lekplatser, idrott och kultur.  Trafiksituationen måste förbättras och vägnätet rustas 
upp för att bli av med de stora framkomlighetsproblem som idag finns.  

• Tollare I översiktsplanen betecknas Tollare som ”Sammanhängande 
bostadsbebyggelse” vilket inte stämmer med verkligheten. Tollare består av flera 
stadskvarter och området behöver kompletteras med service, grönytor, kultur och 
båttrafik.  

• Kummelbergets verksamhetsområde Nackalistan anser att denna unika naturmiljö 
ska skyddas och att utvidgningen av verksamhetsområdet bör stoppas.  

• Dalkarlsängen Nackalistan anser att naturen i området bör skyddas och att det kan 
kompletteras med plats för idrott.  Vi vill utreda en trafikplats med på- och avfart 
på 222:an i detta område. 

• Bussförsörjning Boende ska ha tillgång till bra kollektivtrafik som går in till 
Stockholm utan byten. 

• Boo villaområden De villaområden som finns i Boo ska behålla sin karaktär och ny 
bebyggelse ska anpassas efter den karaktär som finns i området. 

• Kretsloppcentral Boo behöver en permanent KLC och översiktsplanen bör peka ut 
mark för detta. 

Älta 
• Busstrafiken bör förstärkas med direktbuss in till Stockholms city. 
• Våtmarkspark bör anläggas i den västra delen av Älta våtmark. 
• Bollplan invid Sigfridsborgsskolan  vi vill konstgräsbelägga denna för att öka 

nyttjandegraden. 
• Ekstubben Infartsparkeringen bör vara kvar. 
• Drivmedelservice Utred lokalisering av drivmedelsstation i Älta. 

 
Saltsjöbaden/Fisksätra 

• Fisksätra södra, Vi är negativa till exploateringen med bostadsbebyggelse som sker i 
detta redan väldigt tätt bebyggda området. Eventuell tillkommande bebyggelse bör ha 
verksamhetslokaler i bottenvåningen.  På så sätt ökar man tryggheten och skapar fler 
arbetstillfällen i Fisksätra. Ytterligare parkeringsplatser bör utredas. 
• Programmet för Fisksätra Det är otydligt om programmet gäller då endast ”mål och 

ambitioner” refereras. Detta bör förtydligas. 
• Kulturhus Kulturhuset måste få permanenta lokaler för att kunna utveckla sin 

verksamhet i området. 
• Båttrafik Nackalistan vill se en utökad båttrafik till och från stan från Fisksätra 
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• Fidravägen 1 Den tomt som tidigare användes av akademiska skolan bör fortsatt 
vara detaljplanelagd för skoländamål. Fisksätrahar ingen kommunal skola idag. 

• Skutviken i Skarpö naturreservat Nackalistan anser att området ska utvecklas för 
friluftsverksamhet 
i enlighet med Saltsjöbadens Naturskyddsförenings ”Vision för Skutviken” från 
2020, dock med bibehållen byggnadsyta.  

• Näckenbadet Placeringen av nya simhallen i Saltsjöbaden anser vi fortsatt vara tokig 
och ur ett klimatkonsekvensperspektiv är det resursslöseri att placera en simhall på 
ett översvämningsområde. Vi anser att man behöver förbättra möjligheterna till sim 
och bad i Fisksätra. 

• Villa Kaprifol Nackalistan vill att Villa kaprifol blir ett hus som kan användas av 
föreningslivet i Fisksätra. 

• Saltsjöbadens centrum Vi är positiva till att centrumet utvecklas men att det är viktigt 
att kommuninnevånarna får möjlighet att påverka utvecklingen.  

• Jaktvarvet Närboende ska ges stort inflytande över eventuella planer i framtiden och att 
hålla nere antalet bostäder som byggs. 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://saltsjobaden.naturskyddsforeningen.se/wp-content/uploads/sites/164/2021/04/Vision-Skutviken-2020.pdf
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